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On Friday October 26, 2018 Superintendent Raymond Kelly Richardson formed a Board of Inquiry
consisting of Captain Daniel R. Larocque - President, Captain James Hodgdon - Member, and Captain
Mark LeBlanc - Member. The Board of Inquiry (BOI) was established to investigate Internal Investigation
# 2018-0211. The internal investigation was a result of the Middlesex District Attorney’s Office notifying
Superintendent Richardson that an issue had come to light involving members of the Lowell Police

Department Special investigations Section (SIS),

The Middlesex District Attorney’s Office reported that they had received information from a defense
attorney as well as members of the US Attorney’s Office in Concord, NH that inconsistencies had been
revealed in court related to Lowell Police Arrest Report 18-0003891A and a resulting search warrant
affidavit, submitted by personnel from the Lowell Police Department Special Investigations Section,
pertaining to the arrest of Paul Aaron on March 7, 2018. Due to concerns raised by the inconsistencies
the Middiesex District Attorney’s Office filed a nolle prosequi on October 12, 2018 for all charges
stemming from Mr. Aaron’s arrest on March 7, 2018. )

The investigative directive of the Board of Inquiry was to:
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1. Investigate the discrepancies between the vides of Paul Aaron's arrest and the arrest report and

resulting search warrant affidavit.
2. Determine if members of tha Special Investigations Section fabricated portions of the arrest

report and search warrant affidavit in order to secure a search warrant for Paul Aaron.
3. Determine how the search warrant affidavit was allowed to be submitted in violation of

acceptable standards.

BACKGROUND @

To put the Paul Aaron arrest on March 7, 2018 in context, the following is a summary of Paul Aaron’s
involvement with the Drug Enforcement Agency's (DEA} wiretap investigation. Paul Aaron’s phone
number showed he was communicating with a known target of Troeper Vicente's DEA group. Paul Aaron
was also communicating with a telephone number in Lawrence, MA, that was connected to a person
who was being investigated by another DEA group. According to New Hampshire State Trooper
Francisco Vicente, this was “a drug trafficking organization that was moving a large amount of fentany!”

{Federal Court testimony of Vicente).

On March 3, 2018, according to a DEA report of investigation submitted by New Hampshire State
Trooper Francisco Vicente: Surveiflance was initiated at a target’s residence in New Hampshire by New
Hampshire DEA Task Force Members {TFOs). The target was followed onto 1-93 into Massachusetts. The
surveillance continued to follow this vehicle into Lowell, MA. TFOs followed the vehicle as it traveled
past Lowell General Hospital on East Merrimack Street and turned right onto High Street. This vehicle
then parked on the left side of the street along 2 black fence by the church.

The troopers observed an African-American male approach the target vehicle and opén the passenger
front door. The African-American male leaned into the vehicle for a short period of time and then exited
the vehicle, The African- American male then walked away towards £ast Merrimack Street. The male is
described as having a short beard and moustache, and having clear colored rim glasses. The troopers
then followed the target vehicle back to the New Hampshire residence. At this time surveillance was

terminated.

On March 6, 2018, according to a DEA report of investigation submitted by New Hambshire State
Police Trooper Francisco Vicente, TFOs along with DEA initiated surveillance of the target again. This
time they followed the target to Fayette Street, Lowell, MA. The target parked his vehicle on Fayette
Street. Trooper Vicente observed an African-American male at the corner of £ast Merrimack & High
Street. This male then walked over to Fayette Street where the target vehicle was parked. The male
entered the passenger side of the vehicle and closed the door. The target vehicle then proceeded to
travel on East Merrimack Street and onto James Court, Upon arrival, the target vehicle was occupied
only by the target and the African-American male was not located. Trooper Vicente states this unknown
male was the same male he previously observed on March 3, 2018 conducting a drug transaction. The
unknown male had the same ciear framed glasses. This unknown male was later identified as Paul
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Aaron. The troopers and S/A followed the vehicle to the residence in New Hampshire. Surveillance was

terminated.

On March 7, 2018 members of the Loweli Police Depariment Special Inves 1Igations Section, Billerica
Police Department, and Tewksbury Police Department became involved in an operation that was being
conducted by a DEA Task Force from Portsmouth, New Hampshire.

Detectives and task force membears met for a briefing in the parking lot of Lowell Genaral Hospital -

Saints Campus. Lowell Police Detective David Lavoie actively participated in the briefing and supplied
information to detectives and task force members about the operation and the underlying investigation,
Detectives and task force members took up various surveillance positions in and around the general
area of East Merrimack St. at High St. Based on a totality of information from this investigation the BOI
believes that New Hampshire State Police Trooper Francisco Vicente had the responsibility of primary
surveillance (the eye) for the operation. Detectives and task force members are operating with cell

phones and utilizing the LPD SIS channel of the LPD radio system.

According to a DEA report of investigation submitted by New Hampshire State Trooper Francisco
Vicente, DEA Task Force members and Lowell PD observed Paul Aaron conduct an illegal drug
transaction. As a result of Paul Aaron’s arrest detectives recovered a kilo of fentanyl. Several hours after
Paul Aaron’s arrest Lowell Police SIS detectives executed a search warrant at his residence, locating

another kilo of fentany!.

According ta Trooper Vicente's report, information was received by the Portsmouth TDS DEA Task
Force that information from an active investigation learned that Paul Aaron was receiving one kilogram
of fentanyl in the evening {(March 7, 2018). Trooper Vicente's report goes on to say DEA Task Force
members coordinated with the Loweli Police Department and jointly worked this investigation.

On October 9, 2018 Trooper Vicente testified in Concord, New Hampshire Federal Court. Trooper
Vincente testified that on March 7, 2018 the DEA intercepted communication, between Aaron and a
target, that Aaron was requesting a kilo of fentanyl to be delivered to him {Aaron) in Lowell, MA.
Information received was the particular drug organization utilized taxi cabs that were possibly owned by

3 target of the DEA Investigation.

According to Trooper Vicente's testimony, information from the wiretap revealed the meet with
Aaron and a target was taking place on Fayette Street. Vicente further states he observed a taxicab pult
up on the right side of Fayette Street and parked. Vicente states he was conducting surveillance and
observed Aaron wearing a fluorescent reflective jacket. Aaron was walking on East Merrimack Street
and crosses Fayette Street to meet the cab. Vicente testified, “He wasn't carrying anything.” Vicente
then observes Aaron l2an in through the window of the taxi for 3-4 seconds. Aaron then walked away

and crossed over to East Merrimack Street.




“basad on prior surveillance that you had made,
Agent Commander and what you observed, what
~Mr. Aaron and the taxicab?” Vicente
that he had previously ordered that
that he recognized Mr. Aaron as the

Vicente was asked by the AUSA during testimony,
the telephone--the information yOu got from Special
do you--what did you believe you had seen happen betwesn Mr,
stated, “l believe that's where Mr. Aaron was picking up the kifo
was--the communication that was intercepted.” Vicente testifies
person he had seen on March 3rd and March 6th.

After meeting the occupant of the cab Paul Aaron is walking on Fayette Street towards East
Merrimack Street. Paul Aaron is carrying a bag in his right hand. As Aaron approaches 177 East
Merrimack St., Trooper Vicente axits his vehicle. At the same time other officers involved with the

surveillance are approaching this location,

Trooper Vicente confronts Mr. Aaron and Mr. Aaron steps back and places his hands up ta the front
of his body and drops the piastic bag he was carrying. Trooper Vicente reaches out and grabs onto Mr.
Aaron and takes him to the ground. At this point LPD $IS Detectives Kew and Rivera assist along with
DEA SA David McGuckin. DEA SA McGuckin assists in the arrest by pinning down Mr. Aaron’s shoulder
area. Detective Rivera is seen grabbing onto Mr. Aaron’s legs while Detective Kew secures the plastic
bag containing Mr. Aaron’s fentanyl. Within moments othar detectives and task force members
converge on the scene including LPD Detective David Lavoie. Detactive Kew hands the plastic bag to
Detective Lavoie which he then places in his unmarked vehicle. Mr. Aaron Is handcuffed and brought to
his feet. The bag dropped by Aaron was later determinad to tontzin approximately one (1) kilo of

fentanyl.
Shortly thereafter detectives and task force members clear the location. The DEA Task Force
members head back to New Hampshire and LPD Deteactivas g0 back to the SIS offices to complete

paperwork,

During the booking process, Aaron is seen wearing and dropping a ballistic vest to the floor.

At some point subsequent Mr. Aaron’s arrest 5IS Supervisor 5gt. Desmaraic determines that SIS would
be applying for a search warrant on Mr. Aaron's residence,

Detectives Lally and Dokos g0 to the Lowell Police Department and attempt to speak with Mr. Aaron.

Mr. Aaron would not cooperate and appeared to get nervous when his address was brought up. He tells

the detectives that he needs to lie down and the conversation ends.

Betectives Laliy and Dokos £0 to 193 East Merrimack St. in an attempt to verify that Mr. Aaron lives
there. The two press door bells and are let into the building. The detectives speak with a resident and
ask-was familiar with a black male that lived in the building. This resident tells them that the

man lives in apartment 5. This party also tells them that I saw the male two days ago. The two
detectives walk up to the third floor, proceed to apartment 5 and knock on the door. After waiting
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—invites the two in and (NN is farmiliar with the resident in
apartment 5. _ “yes Paul lives there”, then telis the detectives that the
is then shown a booking photo of

two have been neighbors for approximately

Paul Aaron without any identifying information on it and states, “yes that's Paul my neighbor”. .
: shows the detectives to the back porch of *

approximately five minutes and getting no responsa they went

ells the detectives that@and Paul were good friends and <
believed he lived alone. 7 @

Detectives Lally and Dokos go back to the SIS offices and Detective Dokos begins to write the
affidavit. At some point the Ongeing snow storm causes a power failure in the area of the SIS offices.
Detective Dokos is able to transfer the affidavit so he can work on it at the main station, Detective Dokos
and 5gt. Desmarais drove to the police station and completed the application in the Sergeant’s office,

The search warrant is granted and §IS members Lt. Penrose, Sat. Desmarais, Detectives Lally, Dakaos,
Rivera, Kew and Lavoie execute Search Warrant 18115W0033 at 293 East Merrimack St. Apt 5,

As a result of the search the following items were seized from Mr. Aaron's apartment:

1- One Kel-Tec 380 Handgun Serial Number JN\WW46, lcaded with six rounds of amm unition
2- One Hi-Point 9mm Luger Serial Number P1904968, Loaded with 7 rounds of ammunition

3- Three Cell Phones,

4- One Samsung Tablet

5- One Go Pro Camera

6- Four 380 caliber magazines- (3 )10 round magazines, (1) 20 round magazine

7- Two fifty round boxes of 9mm ammunition

8- One sock containing {32) 380 caliber rounds and (1} 9mm round

9- $10,615.00 in US Currency

10- Approximately 1018 grams of suspected fentanyl

11- Two boxes of sandwich bags

12- 1 digitai scale color black,

13- 1 digital scate color silver

14- Numerous pieces of paperwork with Paul Aaron’s name on it

15- One men’'s wallet with three picture IDs and bank card al) bearing the name of Payl Aaron, one

Mercedes Benz key attached to wallet

On October 9, 2018 a Motion to Suppress Hearing was hald at the United States District Court for the
District of New Hampshire in Concord, New Hampshire. During this hearing New Hampshire State Poiice
Trooper Francisco Vicente, who is assigned to a Portsmouth, NH DEA Task Force was testifying to the
arrest of Paul Aaron. Defense Attorney David Bownes produced a video recording of the arrest of Mr.




Aaron. The arrest report documenting the arrest of Mr. Aaron had actions noted as occurring that were

not depicted on the video of the arrest.

A Lowell based defense attorney was in the court on this day and notified an Assistant District
Attorney from the Middlesex District Attorney's Office of the happenings in the US District Court for the
District of New Hampshire. As a result of this the MDAQ contacted Lowell Police Captain Kevin Sullivan,
who at the time was the Commanding Officer of Investigative Services. Captain Sullivan instructed his
Executive Officer Lieutenant Steven Coyle to contact the MDAO as he was scheduled to attend training

the next day. @

Lieutenant Coyle spoke to the MDAD regarding what occurred in the US District Court for the District

of New Hampshire on October 9, 2018, Lt. Covie requested copies of the transcripts. On October 22,

2018 Lt. Coyle received the transcripts in an email from the MPAQ.

Whereas Captain Suliivan had left the Investigative Servicas Bureau for a new assignment, Lt. Coyle
notified Deputy Superintendent Barry Goiner of the information he had received from the MDAO.
Deputy Golner instructed Lt. Coyle to bring the informaticn diractly to Superintandent Richardson which

Lt. Coyle did.

INVESTIGATION

The New Hampshire State Police were contacted regarding Trooper Vicente and our investigation. We
were directed to contact Administrative Major John Marasco. Major Marasco is conducting an internal
investigation along with other members of his department regarding the Paul Aaron arrest as well.
Major Marasco acted as our point of contact early on in the investigation and when necessary directed
us 10 Trooper Vicente's direct supervisor Lieutenant Christopher Roblee of the New Hampshire State
Police Narcotic Investigations Unit. Lt. Roblee assisted with our attempts to interview Trooper Vicente.

As of this writing Trooper Vicente has chosan not to cooperate with our investigation. Due to the fact
that Trooper Vicente works for another agency this Board of Inquiry could not compel him to cooperate.
Furthermore, we forwarded a list of questions that the Board of Inquiry wanted Trooper Vicente to
answer either in person orin writing but this request was declined.

The transcripts of the Motion to Suppress Hearing heard in the US District Court in Concord, New
Hampshire on October 9, 2018 were given to the BOI at the time of the formation of the board. A
review of the transcripts indicated that the surveillance camera used to capture video of the Paul Aaron

arrest was attached to

Knowing from experience that certain video systems retain stored footage the BOI was interested in
seeing a full representation of the entire time frame of the Paul Aaron arrest and not just the version




Q

shown in court. The footage that we possess ends shortly after the arrest. The BOI was interested in
viewing the actions of those persons on scene during and after the arrest of Paul Aaron.

On Octaber 29, 2018, at approximately 11:57 am, members of tha BOI made our way —
W V- vere introduced to QD the owner of the store. @ cvised us that

some months ago an individual came to. business looking to view video from .surveillanc-?. system.
@ stated that @ assisted this individual as best as @D<ould but was not sure of how to provide a

copy of the video. This individual, as determined by the business card teft GO i Rvan
Murphy. Mr. Murphy’s card identifies him as an investigator for the Committee for Public Counsel

Services (I 2dvised us that Mr. Murphy returned along with another individual, at a subsequent
date, ta retrieve the video. states that @gave this individual.)assword to the survaillance
program [ app to obtain the video—advised us that the video no longer exists as the program /
app erases or records over old videos after about 30 days. we thanked- for her cooperation.

During this investigation Captains LeBlanc and Larocque went to the apartment building—

Merrimack St. We informed of

the BOI's investigation and asked him if@Q) had any vidzo from the building for March 7-8, 2018. .
W informed us that@@does not store video that long in his system. While speaking with

told us that Paul Aaron had asked him to download video from the interior camera of the building
shortly after his arrest. (Dt hen said@ might still have the USB flash drive he used. @ provided
a8 USB fiash drive from the table where @system is located and plugged it in for us. The video on the
drive depicts the interior of 193 East Merrimack St. from the second floor. The video shows the stairs
leading to the second fioor landing as well as the landing itszlf. The video shows LPD Detectives Lafly and
Dokos in the building on March 7-8, 2018. We asked if we could take the USB flash drive with us and

copy the pertinent videas from it.—id that we could as lang as we brought the USB flash
drive back to him.

We left 189 East Merrimack St. and returnad to the station. Captain LeBlanc was able to download
the videos from the USB fiash drive that pertained to the Paul Aaron investigation. The USB flash drive
was later returned to Mr. Pathan. The USB flash drive contained four separate video files from the
pertinent time frame. Two of the videos show no persons or activity. They are 6 seconds and 78 seconds
long, respectively. Two of the videos do show persans and activity. They are summarized by timeline
below. Included timelines are for reference only and are not presented as forensic analysis,

Video 1

March 7, 2018;

23:56:19 Video begins. Detectives Lally and Dokgs are seen entering the building and ascending the
stairs to the first landing as a door {bottom right corner of video) begins to open shortly thereafter,

]




23:56:35 Detectives apparently speaking with person who opened door“

23:56:53 Detectives ascend up the stairs to their left, @

March 8, 2018

00:11:38 Detectives descending to the first landing. Detective Dokos has what appears to be a piece

of paper in his left hand.

00:11:44 Detectives have a brief conversation on the first landing. A white object can be seen

{00:12:05 - 00:12:09) in Detective Dokos’ left jacket pocket that may be 2 piece of paper.

00:12:13 Detectives begin descending stairs to exit. Have brief conversation on stairs.
00:12:32 Detectives exit building.

00:14:53 Video ends.

Video 2

March 8, 2018

03:15:17 Video begins,
03:15:50 Sergeant Desmarais, Detective Dokos, Detective Kew, Detective Lavoie, Detective Lally,
Detective Rivera, and Lieutenant Penrose enter the building and ascend the stairways.

03:25:26 Lieutenant Penrose descends the stairways and exits building. A

03:26:08 Lieutenant Penrose reenters the building and ascends the stairways carrying a tote bin.

03:48:34 Detectives Dokos. Kew, and Rivera descend the stairways and exit the building. Detective

Dokos is carrying a tote bin filled with numarous items.

03:49:.06 Video ends as Detective Rivera is exiting the building.

The BOI also sought to review video from Lowell General Hospital - Saints Campus which may have

recorded any Lowell Police detectives meeting with Task Force members from the New Hampshire DEA

group under the overhang of the Front Entrance / Emergency Room Entrance on March 7, 2018. we
learned that the hospital's surveillance system does not store recorded video for long periods of time

due to storage issues.




On November 20, 2018 members of the 8O travelzd to the United States Attorney’s Office in
Concord, New Hampshire. While there we were provided with copies of reports furnished to the court
for the Paul Aaron case by defense counsel. One of these reports is a “run sheet” from Investigator
Ryan Murphy for the Committee for Public Counsel Services in Lowell, Massachusetts. This “run sheet”
indicates that on March 14, 2018, at approximately 4:30 pm, Mr. Murphy went to the area where Paul
Aaron was arrested on East Merrimack St. and located a camera . Mr. Murphy then
went back to- on March 15, 2018, at 11:20 am, to view and copy the video again. On March 23,
2018 Mr. Murphy went back to. with computer expert Joe Nichols who recorded the video from

-cellphone. 4 _@

The BO! has spoken with a representative from the Committee for Public Counsel Services and have
been informed that the only footage of the Paul Aaron arrest that was collacted is what was shown in

court in Concord, New Hampshira.

was supplied to the Lowall Police Department by

A copy of the video from
zelow. The timeline is for refarence only and is not

the MDAO. The video is summarized by timeline
presented as forensic analysis.

a. 21:28:41-Aaron walking inbound on East Merrimack Street while carrying bag in right
hand

21:28:44- NHSP Trooper Vicente traveling south in his unmarked vehicle on Brown Street
21:28:46-Cab traveling south on Fayette Street

21:28:54-Cab parks on Fayette Street

21:29:00-Aarcn walking north on Fayette Streat
21:29:08- NHSP Trooper Vicente’s unmarked vehicle turns left onto East Merrimack Street

"M oan o

from Brown Streeat

B. 21:29:28- NHSP Trooper Vicente traveling outbound on East Merrimack Street passing
Fayette Street

h. 21:29:31-Aaron {out of view) on Fayette Strest

i, 21:29:39- NHSP Trooper Vicente stops his vehicle on East Merrimack Street

j- 21:29:46- NHSP Trooper Vicente turns off headlights while parked

k. 21:29:49-Aaron walking (in view) on Fayette Street

l. 21:29:50-Cab proceeds south on Fayette Street

21:30:02-Cab turns left {outbound) onte East Merrimack Street

m,

n. 21:30:33-Aaron walking {outhound) on East Merrimack Street

0. 21:30:43-Detective David Lavoie traveling south on Fayette Street in his unmarked vehicle
with Detactives Kew and Rivera :

P. 21:30:45- NHSP Trooper Vicente flashes headlights

Q. 21:30:55- Detective David Lavoie turns left on (out-bound) East Merrimack Street
r.  21:30:58- NHSP Trooper Vicente exits vehicle and approaches Aaron
5. 21:31:02-Lowell Detactives Kew & Rivera axit vehicls




t. 21:31:04-Aaron Stopped by NH Trooper Vicente on sidewalk
u. 21:31:05-Aaron drops bag on sidawalk
. 21:31:07-Aaron taken dewn by NH Trooper Vicente on sidawalk
w. 21:31:08-Lowell Detectives Kew & Rivera assist with Aaron arrest
. 21:31:13-Lowell Detactive Kew picks up bag dropped by Aaron
y. 21:31:15-Detective Lavoie exits vahicle @
2. 21:31:22-Detective Lavoie is handed bag by Detective Kew
33. 21:31:33-Detective Lavoie opens door to his vehicle and places bag inside of vehicle
bb. 21:31:46-Aaron is Standing up on sidewaik under arrest
cc. 21:32:11-Detective Lavoie shuts daor to his vehicle and waiks back to sidewalk

During the course of this Board of Inquiry the members have collected reports, phone records, inter -
agency paperwork, court documents, emails and video recordings. We have also conductad numerous

interviews.

As part of the investigation the BOI had an opportunity to review an email that Detective Lavaie had
received from New Hampshire State Police Trooper Vicente on the morning of March 7,2018. Trooper
Vicente had sent a group email in which Detective Lavoie's email address was included as a cc. The
group email will be included in the file of this investigative report. The email contains c;:nﬁdential and
sensitive faw enforcement information that will not be discussed in this repart.

A portion of this email relates to Trooper Vicente speaking about previous investigative operations
that took place in the City of Lowelt on March 3™ and &' of 2018. The email details how a target of the
federal investigation meets with a black male with clear framed glasses and facial hair: the two met on
both dates. Trooper Vicente is looking to see if the store located at East Merrimack St. and High St. had
surveillance cameras because the Task Force members believed that the unidentified black male had
come from inside the store or a door next to ths stora. Trooper Vicente was inquiring if tha owners of
the store were known to cooperate with law enforcement. The emails include a request from Vicente to
Lavoie asking for a text to Vicante's cell phone because Vicente did not have Lavoie's number. Vicente
gives his cell number to Lavoie in the email. Trooper Vicente was hoping that coordinated surveillance

could be done,

On March 7, 2018, at approximately 9:52 am, Detective Lavoie replies back to Trooper Vicente's
email. In his reply Detective Lavoie sends his cell number to the group and tells Trooper Vicente that he
will still send him a text. Detective Lavoie reports that he will go the store and attempt to see if they
have footage of what Trooper Vicente was speaking of. Detective Lavoie then describes the building at

High 5t. and East Merrimack St.ouiEEEENENENNND The Igal address of the building is 189, 191,

193 and 195 East Merrimack St. This information will be discussed further in this report.

The BOI wanted to learn if the surveillance system in place (N

W, :itaincd any videos from the dates that the DEA Tack Force had previously observed
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Paul Aaron involved in narcotic transactions. Video would also be useful from the night of March 7,

2018. While speaking with QB! it w25 tearned that the video surveillance system for the
@ is managed by the landiord of the proparty. We know from this investigation that this complex’s

video recording system does not store video for long periods of time—believes that .video
is only stored for two weeks and then it is automatically removed from the system unless.asks for it

to be saved.

On December 4, 2018 members of the BOI traveled to the Drug Enforcement Agency Portsmouth NH
Office. While there we spake with Supervisory Special Agent David McGuckin. S5A McGuckin was the
supervising agent on scene during the Paul Aaron arrest. He informed us that his office was assisting
another DEA Task Force on the evening of March 7, 2018. The group arrived in Lowell sometime after
7:30 pm. The group was working in conjunction with the case officer of the investigation who was
located in the wire room located in New Hampshire. At soma point Detective Lavoie arrived with other
Loweil detectives. There was a quick briefing and officers took up surveillance positions, At some point
a drug carrier arrives and he and Paul Aaron complete a narcotics transaction. The decision is made to
stop Paul Aaron. The go call is given and Paul Aaron is first approached by Trooper Vicente. SSA
McGuckin pulis up as Lowell Detectives Kew and Rivera are running up to assist Troopar Vicente, 55A
McGuckin parks his unmarked vehicle on East Merrimack St. across from the arrest location and goes

across the street and assists in securing Paul Aaron.

As the operation was wrapping up and Paul Aaron is being placed in the transport wagon 5SA
McGuckin speaks with an officer on scene who he believed at the time was a supervisor. The two discuss
wrapping up the operation for the night. At some point $5A McGuckin decides ta walk up East
Merrimack St. to see if there is a mailbox with Paul Aaron’s name on it. This was done based on the
information from past operations where Paul Aaron is seen coming from the area of East Merrimack 5t.
and High St.; specifically the time mentioned in Trooper Vicente's email about Paul Aaron coming out of
P)'s Variety or a door next 1o the store. While SSA McGuckin was doing this another detective walked up
with him that SSA McGuckin believed was a Lowell Police detective. The BO! believes that SA McGuckin
walked up and checked mailboxes with an officer not assigned to a DEA Task Force. During this
investigation we have been unable to identify the detective that walked up and checked mailboxes with

SSA McGuckin.

The Drug Enforcement Administration learned that members of the Lowell Police SIS conducted a
search warrant on Paul Aaron’s apartment from a press item that went out over LPD Social Media.
When 55A McGuckin first heard that the Lowell Police $IS had executed a search warrant on a target of
their investigation, without notifying anyone from the DEA, he was taken aback. He felt that conducting
the search warrant without notifying the DEA was inappropriate and a violation of standard interagency

protocol.

During the course of this investigation several interviews were conducted by members of the BOI.
The following is a review of those interviews. This review is not intended to be a verbatim transcript of
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the interviews. Please refer to the audio recording of each interview for a complete detailed account of

the interview. @

On October 29, 2018, at approximately 11:04 am, Captain Kevin Sullivan appeared before the BOL On
March 7, 2018 Captain Sullivan was the Commanding Officer of Investigative Services for the Lowell
Police Department. On October 17, 2018 Captain Sullivan received an email frem Assistant District
Attorney Suzanne Kontz assigned to the Middlesex District Attorney’s Office. The email read:

“Hi Captain. | just wanted to touch base with You on a case, when you have a few minutes, can you

please give me a call. Thanks, Suzanne.”

Captain Sullivan replied to ADA Kontz that he was at a departmental training the next day so he
would have his Executive Officer, Lieutenant Steven Coyle, contact her. Captain Sullivan also informed

her that he would be available Friday October 19, 2018 to foilow up.

Lt. Coyle did contact ADA Kontz and learned that there was some type of conflict with the case
involving a Task Force Officer and another agency in an ongaing case in New Hampshire. The two spoke
and thought it would be a good idea to get a copy of the courtroom transcripts to identify what the

conflict involved.

As of this interview Captain Sullivan had not read the courtroom transcripts of New Hampshire State
Police Trooper Vicente. Captain Sullivan had spoken with another member of the District Attorney’s
Office and learned that the Lowell case involving Paul Aaron was not going to be moving forward due to
the conflicting information from the New Hampshire Motion to Suppress Hearing.

On October 28, 2018, at approximately 1:48 pm, Captain Matthew Penrose appeared before the BOI
for an interview. On March 7, 2018 Captain Penrose was the Officer in Charge of the Special
Investigations Section and his rank in the department, at that time, was Lieutenant,

Captain Penrose remembered the incident and arrest of Paul Aaron. He stated that the unit was
conducting an investigation with the assistance of Billerica and Tewksbury Police detectives from their
respective Special Investigations Sections. Captain Penrose stated that he got invoived in the Aaron
investigation when he received a phone call from Lowell Police Detective David Lavoie who was
currently assigned to C.I.N.R.E.T,; a Task Force run out of Lawrence, MA. Captain Penrose was informed
that, as a result of a long term investigation involving a wiretap, information was developed that a
delivery of a kilo of fentany! was going to be compieted in the City of Loweli. Captain Penrose also
learned that law enforcement officers involved in this long term investigation were already in the city
and requesting assistance. Detective Lavoie also reported to Captain Penrose that assistance was being

sought to protect the integrity of the wire.
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Captain Penrose made arrangements to send detectives from his unit along with the detectives from
Billerica and Tewksbury to meet with Detective Lavoie and assist in the operation being conducted in
Lowell. Captain Penrose stated that the officers were sent to the area of Lower Belvidere as a specific

address was not known by Captain Penrose. C

At one point of the interview the recording was stopped so that Captain Penrose could watch the
video of the arrest of Paul Aaron that was provided to the LPD by the MDAQ. The audio was stopped at

1:57 pm and started again at 2:03 pm.

Captain Penrose first learned that the video of the arrest existed on October 9, 2018 when Detectives
Rivera and Dokos came into work that evening. The two “appeared to be highly anxious in a sense
agitated” according to Captain Penrose. Captain Penrose heard the two discussing between themselves
that something went bad at Federal Court. The Captain learned that a New Hampshire State Police
Trooper had testified about the Paul Aaron arrest and his testimony did not match the video. The
detectives had concerns because the motion was called off and the two did not tastify,

Captain Penrose had concerns with the information he had learned from the two. He did not notify
his superiors of the incident and did not call the AUSA's connected to the case to find out what had
happened. Captain Penrose stated that he spoke with Detectives Dokos and Rivera and they, in a sense,
informed him that we should be getting contacted by the attorneys either from Middlesex or the case
attorneys from the USAG's Office. No one ever contacted Captain Penrose. The following day Captain
Penrose heard that the Middlesex District Attorney’s Office had reached out to Captain Sullivan and
heard that they had sent a packet over to the Chief's Office. Captain Penrose was unable to teli the BOI
with certainty who had told him this information. He believes to the best of his recollection it was from

“my gUys”_

At some point during the Paul Aaron arrest Captain Penrose did show up to the scene of the arrest.
He believes it was around the time that the Lowell Police Prisoner Transport Wagon was arriving on
scene. Captain Penrose reported that he was trying to coordinate efforts with others on scene. Captain
Penrose reports that he wanted “everyone involved back at the office so we can discuss how we're
going to write the report or construct the report.” He then references the “wall off’ and “trying to
protect the integrity of the wire investigation”. Captain Penrose further stated “we can develop
probable cause based on what we had or we're going to have to blow up the wire in a sense or expose
the wire in a sense but we need probable cause here moving forward.”

Captain Penrose reports that once back at the office he was informed that Detective Lavoie would

have the information needed on the incidents and, if needed, he had the ability to call back Trooper
Vicente or a DEA Agent to get any information needed.
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Captain Penrose reports that he expected all prasent at the scene of the arrest to show up at his
office, but that only Lowell detectives and, possibly, two troopers had returned. He is unsure if the

troopers were from Massachusetts or New Hampshire.

Captain Penrose reports that after the arrest was made, and search warrant served, his only
involvement with the case was to deal with the forfeitura through the District Attorney’s Office until the

incident in court started unfolding. @

Captain Penrose reports being all over the place the night of the Aaron arrest. He went to the scene
to confirm that probable cause was there for the charge Aaron was arrested for. He reports that the
conditions that night {snowstarm) made it a crazy night. According to Captain Penrose, Sgt. Desmarais

was not present at the scene of the arrest.

After the arrest Captain Penrose reported that Detective Lally and Detective Dokos were sent to the
station to speak with Paul Aaron. The purpose of this was to se= if Aaron would cooperate with
investigators. Captain Penrose was unsure how officers learned that Paul Aaron lived at 193 East
Merrimack St.; it might have been during his interview. Captain Penrose stated, “If there’s a potential if
there’s more, if he has a kilo of fentanyl, that’s a safety issue for the community”. Captain Penrose then
stated, "We got to find out where he is, if we have enough apply for a search warrant and see if we can

gain access.”

It was a combination of information from the booking process, Detectives Lally and Dokos speaking
with Aaron that led officers to confirm that Paul Aaron fived 3t 193 £ast Merrimack St.

At some point the SIS office lost power due to the ongoing snowstarm. As a result, Detectives Dokos
and Lally reported to the police station to complete the search warrant affidavit and application.

Captain Penrose was not part of the pre-surveillance meeting of the operation and neither was Sgt.
Desmarais, who according to the Captain was still involved in the previous operation conducted prior to

the East Merrimack St. operation,

The interview ended at 2:43 pm.

On October 30, 2018, at approximately 9:10 am, Detective J Mercado tame into the EQC for a
scheduled interview with the BOI. Detective Mercado brought Officer Jose Rivera with her to the
interview as her Union Representative. )

0On March 10, 2018 Detective J Mercado wrote report 18-0003891A supplement # 2. The report
detaiis her learning of Paul Aaron’s arrest and providing Detective Rivera with information concerning a

vehicle parked in the parking garage at Lowell General Hospitat - Saints Campus.
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On March 6, 2018, at approximately :00 am, then Officer ] Mercado was assigned to Car 3 on
Platoon 2. While patrolling the area of LGH Saints Campus Officer ) Mercado was flagged down by a
hospital security guard. While speaking with the guard Officer ) Mercado learned that there was a
suspicious car in the parking garage. The guard asked if she could run the plate to check on it. Upon
running the plate, NH - it came back to a 2016 Mercedes 350 SUV black in color. The vehicle was
registered to a Paul Aaron, a person known to her. Pauf Aaron went to school with a family member of
Officer ) Mercado. She knew he lived in the area and she told the guard that she would attempt to notify
him to remove the vehicle. Officer J Mercado knew that Paul Aaron lived at 193 East Merrimack 5t. after
looking up Paul Aaron in Larimore. Officer ) Mercado used phone numbers associated with Paul Aaron
from previous Larimore reports in an attempt to contact Aaron. Officer J Mercado also attempted to

contact a girlfriend of Paul Aaron. @

On March 10, 2018 Officer J Mercado was assigned to Portable 7 on Platoon 2. While at the John St.
Garage she was reading reports in Larimore when sha learned that Paul Aaron had been arrested by SIS.
Officer ) Mercado contacted Detective Rafael Rivera and informed him about her dealings with Paul
Aaron’s vehicle. Shortly after speaking with Detective Rivera, 5gt. Desmarais called her and requested
that she go to Aaron’s vehicle, stay with it, until Paul Aaron’s vehicle was towed. OfficerJ Mercado got a
ride to the LGH - Saints Garage and had the vehicle towed. The vehicle was towed by an alternate tow
company due to the vehicle being parked inside of a garage. The vehicle was then brought to Stuart’s

Towing on Tanner 5t. in Lowell,

This interview ended at 9:18 am.

On November 2, 2018, at approximately 5:44 pm, Detention Attendant Supervisor Brian Johnson
came to the EQC for a scheduled interview with Captain LeBlanc and Captain Larocque regarding this
ongoing investigation. DAS Johnson works the 5:00 pm - 1:00 am shift in the cell block of the Lowel|

Police Department.

On March 7, 2018 DAS Brian Johnson was working his regular shift for the department at the time of
Paul Aaron’s booking. DAS Johnson was shown the booking photographs and LPD Booking Sheet of Paul
Aaron. When asked if he recalled the booking process of Paul Aaron DAS johnson stated; “vaguely, but )

do remember his face yes”.

DAS Johnson makes it a point to ask prisoners their current address during each booking. He also
went over the process of boakings in Larimore and if you put a name in the system it will give you a
history of the individual. If the current address that they give to you matches the address currently in
Larimore then you are able to save it to the new record without having to enter the address into the
system manually. DAS Johnson repeated that he would ask their current address and gerieral questions

dealing with medical issues as well during his booking process.

The interview ended at 5:51 pm.
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On October 30™, 2018 Detective David Lally came into the EOC at the Lowell Police Department for a
scheduled interview. Detective Lally brought Police Gfficer Chris Smith with him as his Union

Representation. The interview began at 11:53 am.

Detective Lally was working on March 7*, 2018 as a detective in the Special Investigations Section.
During the night he was assigned as the case officer in an investigation being jointly conducted with the
Billerica and Tewksbury Police Drug Units. This operation took place in the downtown section of the city.
Shortly after the completion of this investigation Detective Lally and others were assigned to assist with

the Aaron investigation. !

Detective Lally was assigned in the Stackpole St. area. After the arrest of Paul Aaron was made
Detective Lally had a conversation with Paut Aaron while he was still on scene. The gist of the
conversation was to ask Paul Aaron if he was willing to cooperate with investigators. Detective Lally

reports that this conversation did not lead anywhere.

While Paul Aaron was in the cell block of the police station Detective Lally and Detective Dokos went
and spoke with him in the cell block. Detective Lally reports that the purpose of this was to attempt to
get Aaron to cooperate. While speaking with Aaron one of the detectives brought up his address of 193
East Merrimack St. Detective Lally believes that Pau! Aaron was trying to distance himself from the
address. Detective Lally believes that the address came up during the booking process.

After leaving the cell block Lally and Dokos ended up traveiing to 193 East Merrimack St. and after
gaining entrance to the building they ended up speaking with two individuals and learning that Paul
Aaron was living in apartment number five and had for some time. At some point detectives were sent
to relieve Dokos and Lally and those two returned back to the $i$ office. While there Detective Lally
compieted his arrest report from the previous investigation. The interview initially ended at 12:16 pm.

The interview was restarted and Detective Lally was asked to mark his location on 3 map showing his
location during his surveillance on the night of the 7*". Detective Lally was also asked how long he was
on scene during the pre-surveillance and then the arrest. Detective Lally believes is was 5-10 minutas,

but he admits that this recollection could be off.

The interview was ended at 12:18 pm.

At 12:29 pm Detective Lally and Officer Smith asked to go back on the record to correct an answer
given during the interview. This answer dealt with Detective Lally seeing DA Paul Hadley in the cell block.
Detective Lally thought he was being asked if he had seen Paul Aaron in the celi block. Detective Lally

did not recall if he had seen Hadley that night.

The interview ended at 12:31 pm.




On October 30, 2018, at approximately 11:31 am, Detention Attendant Paul Hadley appeared befors
the BO! in the EOC at the police station regarding the ongoing investigation.

DA Hadiey is mentioned in the search warrant affidavit authored by Detective Dokos as being the
detention attendant on duty when Paul Aaron was brought into the police station. The video of the
booking process of Paul Aaron did not show DA Hadley being in the booking area or taking part in the

booking during the processing of Paul Azron. @

DA Hadley was asked if he had worked on March 7, 2018 during the 5:00 pm - 1:00 a‘m shift. DA
Hadley stated that he had worked the day shift, 9:00am - 5:00 pm, on March 7, 2018 but did not work
during the 5:00 pm-1:00 am shift. DA Hadley also stated that he did not remember coming into the

police station after the completion of his day shift.

This interview ended at 11:37 am.

On November 2, 2018, at approximately 6:00 pm, Detantion Attendant Danny Van came to the EOC
for a scheduled interview with Captains Larocque and LeBlanc. DA Van works the 5:00 pm - 1:00 am

shift for the Lowell Police Department.

On the night of Paul Aaron’s arrest he was one of two detention attendants on duty at the time of the
booking. DA Van was shown the two booking photographs of Paul Aaron along with Aaron’s LPD
Booking Sheet. DA Van remembers the booking of Paul Aaron but did not remember any specific

questions asked of Paul Aaron.

The initial interview ended at 6:05 pm. While still in the EDC DA Van asked if he could clarify one of
his answers that he gave to the BOI. The recording was restarted at 6:14pm. DA Van stated that he
wanted to clarify an answer he gave to Captain LeBlanc. Captain LeBlanc asked DA Van if he had spoken
to a detective or had been asked a question by a detective the night of March 7, 2018. During his
interview he first answered the question by saying no. Now he wished to change his answer and say that

he did not recail speaking to a detective on that night.

The interview ended at 6:15pm.

On November 7, 2018 Lt. Steve Coyle came in to the conference room on the second floor of the
Lowell Police Station for a scheduled interview. The interview began at 3:06 pm.

Lt. Coyle was asked by Captain Sullivan to contact the Middlesex District Attorney’s Office and speak
with them about an issue on 3 case that was brought to the attention of that office. Lt. Coyle made
contact with the office after several attempts. Lt. Coyle was notified that the case in question involved
the Special Investigations Section and the MDAO needed to notify the LPD about the issue. Lt. Coyle
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dad 1o clear the officers. Lt. Coyle questioned the

was informed that an Internal Investigation was nee
as solely to clear the officers of any

request due te it coming from the MDAD. He was told that it w
wrongdoing so they have credibility to tastify in court. @

Lt. Coyle learned that it was a case that took place on East Merrimack St and that the MDAQ would
get more information from the US Attorney’s Office out of New Hampshire and get the court transcripts.

By the time Lt. Coyle received the transcripts from the MDAQ Captain Sullivan had transferred to
another area of responsibility in the department, Lt. Coyle had an apportunity to speak with Deputy
Superintendent Golner about the information he had received from the MDAQ. Deputy Golner informed
Lt. Coyle to pass the information along to Superintendent Richardson, which the lisutenant completed.

The interview ended at 3:13 pm.

On November 7, 2018 Officer Sean Callahan came into the conference room located on the second

floor of the Lowell Police Station.

Ofiicer Callahan was assigned to the wagon onthe night of March 7, 2018. Officer $ Callahan brought
Paul Aaron from the scene of the arrest to the station for processing. During the interview Officer S
Callahan was shown a copy of Paul Aaron's LPD Booking Sheet along with two bocking photographs of

Paul Aaron.

Officer S Caltahan did not recall many specifics about Paul Aaron’s booking. He did not recall that
Aaron had on a ballistic vest prior to the interview. During the interview Officer S Callahan was shown a
video recording of Paul Aaron's booking process. Officer § Callahan did not recall any conversations, if

any, that he had with Paul Aaron. He aiso did not remember the officers present at the scene of the

arrest when he arrived to transport Paul Aaron to the Station.

This interview ended at 4:12 pm.

On Novernber 9, 2018, at approximately 10:09 am, Sergeant Danie! Desmarais came to the
conference room on the second floor of the police station for a scheduled interview. Sgt. Desmarais
brought with him Attorney Michael Akerson from Reardon, Joyce and Akerson as his Union

Representation.

On March 7, 2018 Sgt. Desmarais was working as a supervisor in the SIS Unit. During the shift the unit
was working on an operation in the area of 9 Central §t. The SIS was working with detectives from the

Bilterica and Tewksbury Police Departments.
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At some point during the Central 5t. operation, possibly right after the arrest of the suspect in that
incident, Sgt. Desmarais learned that a DEA TFO needed assistance and detectives were sent. 5gt.
Desmarais did not deploy to the scene of the Paul Aaron arrest.

While the detectives were back at the SIS office Sgt. Desmarais had a chance to review the arrest
report while it was still in the process of being written. After the review he stated, “if we had shored up
some information in terms of the address, we would have enough to at least apply for a search warrant
to have a Clerk Magistrate review it”. The sergeant spoke with Lt. Penrose and Detectives Lally and
Dokos were assigned to conduct the follow up on the address. After shoring up the information on the

-~

address the two detectives returned to the SIS office. @

At some point the SIS office location lost power due to the storm. The affidavit was transferred from
the SIS office to the Sergeant’s office at the Lowell Police station. Detective Dokos was the affiant of the

application.

Sgt. Desmarais said that he reviewed the affidavit and had no concerns on the way it was written.
Sgt. Desmarais stated “there was one section that as a supervisor | missed and it was when he
transferred the probable cause from the arrest into his affidavit, he didn't put it in his own person
writing, it was still in the person of Detective Rivera who wrote the arrest report. He didn’t change it and

I didn’t catch it.”

Sgt. Desmarais does not remember assisting the DEA Task Force on either March 3™ or 6%, 2018 while

they were in the city.

On or about October 9%, 2018 Sgt. Desmarais walked into the SIS office for work and Detectives
Dokos and Rivera were in the office speaking with Captain Penrose. He joined Captain Penrose at the
table in the office and overheard some concerns the detectives had. He recalls that the officers had
been summoned into Federal Court in Cancord N.H. involving the Paul Aaron case. The detectives were
made aware that there were “some inconsistencies in the trooper’s testimony”,

5gt. Desmarais learned that a video was shown in court, but he did not believe the LPD Detectives
were shown the videa. During the proceedings the prosecutors stopped the testimony and that was a

little bit disconcerting to them.

The interview ended at 10:42 am.

On November 14, 2018 Detective David Lavoie came to the EQC at the Lowell Police Department for a
scheduled interview. Attorney Doug Louison accompanied Detective Lavoie to the interview and was his

Union Representation for the interview.
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Detective Lavoie is a thirteen vear member of the Lowzll Police Department. Prior to being assigned

to a Massachusetts State Police Drug Task Force, Detective Lavoie spent gight years assigned to the

Lowell Police Special investigations Section.

Detective Lavoie was shown the video of the Paul Aaron arrest; he reported seeing this video once
before when Captain Suliivan told him to view it. Lavoie went into Captains Sullivan’s office and took the

disk to another detective’s desk to watch the video. (,3‘
J

On March 7, 2018 Detective Lavoie was off duty when he received a call he balizves came from a

Mike Malloy, a DEA task force member from Manchester, New Hampshire. Detective Lavoie met Malloy
in a parking lot in Lowell. The two discussed the kilo delivery that was going to be taking place in Lowell.
When the two met, task force officers from the Portsmouth New Hampshire Group were already in

Lowell in anticipation of the delivery.

The TDS group from Portsmouth N.H. were assisting the Manchester, NH DEA group. The suspect
was being followad by personnel assigned to the wiretap

delivery vehicle—
in New Hampshire. Detective Lavoie had contact with DEA persmnei_

Prior to initiating surveillance in the areas of East Merrimack St., Stackpole 5t., Fayette St., and Brown
St. the DEA, Task Force Officers and LPD IS Detectives met briefly at LGH Saints Campus under the front

entrance overhang of the building.

After the meeting DEA Agents, Task Force Officers and Detectives set up in and around the area of
Stackpole St. Detective Lavoie believes that NHSP Trooper Francisco Vicente had the eye. When the
drug transaction was being done radio communication was utilized to keep all personnel up to date with
the actions taking place. As Paul Aaron was returning to East Merrimack St. from Fayette St. a decision
was made to approach Aaron. Personnel waited for the delivery vehicle to laave the area prior to

approaching Aaron.

As Paul Aaron was walking up East Merrimack St. Trooper Vicente was approaching him and
Detective Lavoie's vehicle turned onto East Merrimack St. from Fayette St. He had LPD Detectives Kew
and Rivera with him. Rivera and Kew got out of Lavoie’s vehicle because the snow was preventing him

from driving up to the stop.

Paul Aaron was on the ground and handcuffed. Detectives located a cellophane wrapped kilo
believed to be fentanyl. Due to this observation of the drug transaction and Aaron’s refusai to cooperate
the decision was made to place Paul Aaron under arrest. Aaron was transported to Lowell Police
Headquarters via the LPD transport wagon and baoked in, The arrest was taken by Lowell Police IS

Detectives.
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A decision was made to use a wall off to protect the ongoing long term investigation. Detective Lavoie

drove to the SIS office, no DEA Agent or Task Force Officer went back to the 55 office. The only officers
at the SIS were Lowell Police SIS detectives. Q

Detective Lavoie reports that he and Trooper Vicente spoke on scene about the report and how the
report was going to have to name Trooper Vicente but not the other DEA Task Force members because
of the wall off. At the time of the arrest Trooper Vicente did not raview the arrest report and Detective
Lavoie does not believe he ever sent it to Trooper Vicente. Detective Lavoie never heard of any concerns
about the arrest report or the search warrant from Trooper Vicente. The two did communicate via text
messages sometime in April concerning fingerprint cards that were needad by Vicente.

Detective Rivera and Lavaie sat down to write the arrest report on Paul Aaron. Detective Lavoie
states that due to the wall off being used and the fact that he brought "this” to them “I'had more
knowledge of the basis between the two parties”. Detective Lavoie stated that Detective Rivera started
writing the report. After writing two or three sentences of the body of the report the two switched
seats. Detective Lavoie then wrote the remainder of the report. This was done, Lavoie stated, because
“I'm a better typer and | had better knowledge of this investigation and seeing that he was with me
pretty much the entire time, we would, we would do it that way.” Detective Lavoie reports that this is an
acceptable practice by the “AUSA Office”. He also acknowledged that when this is done the AUSA
connected to the case is informed of the “wall off".

When Detective Lavoie was asked if there was a reason the report wasn't submitted under his own
name as author of the report Detective Lavoie stated “we wanted to hide my involvement with court
when it came time to go to court with this, like arraignment wise. If they, if the persons found out that |
was actually in a Task Force it could tip off where the target, or his lawyer or someone who could
potentially contact another person and divulge the fact that hey they’re on your phones”. He goes an to

say that "l can’t say | didn’t even change the first three sentences but L T know I typed the report, it's my

report”.

After completing the report Detective Lavoije submitted the report for approval. He balieves he sent
the report to Sgt. Desmarais who was in the office when Detective Lavoie was writing the report and
believes he knew that Lavoie had written the raport.

When asked where he got the information for the report Lavoie stated, “The information would have
come from my known knowledge of the investigation as it started, my observations of, well on the
report | don't think | had that much observation but the beginning was shortly about how the
investigation became and then it came to that night and it also involved the information that Trooper
Vincente told me about the previous on-going investigation that he had coupled with the fact of the
information of interaction with Pauf Aaron that | would have gotten from Trooper Vincente.”
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Detective Lavoie agreed that there was soma mformation in the report that was not seenin the

video. Specifically the actions of Datective Kew as shown in the video do not match the describad
actions of Detective Kew as written by Detective Lavoie in the arrest report.

During the interview Detactive tavoia agreed to provide the BO! with his phona records of his private

phone used on the night of March 7, 2018 @

Detective Lavoie was involved in a second arrest of Paul Aaron when the federal investigation came
to a close. Aaron was taken into Custody. As a result of this arrest Detective Lavoie applied for a Federal

Search Warrant for a cell phone located during the arrest inside of Aaron’s home.

Detective Lavoie believes that he became aware of some issues in court in Concord NH on October 9,
2018. Detective Rivera calied Detactive Lavoie and told him “somethings weird, somethings not right,
somethings going on with Naw Hampshire”. Rivera was upset because there was no case prep and they
{Rivera and Dokos) were upset because the AUSAs did not talk to them. Tha two have spoken two or

three more times prior to this interview.

ped a report and had it submitted by another officer before
ion to do the search warrant was made collectively by the
also stated that the New

Detective Lavoie stated that ha has not ty
this incident. He aiso reported that the decis
SIS Detectives, Datective Lavoie and the supervisors of SIS. Datective Lavoie
Hampshire Task Forces did not know the search warrant was being done.

The interview ended at 12:12 pm.

On November 14, 2018 Detective David Kew came into the EOC at the Lowell Police Department for a
scheduled interview. Detective Kew brought Attorney Doug Lovison with him as his Union

Representative to the interview.

ith the Special Investigations Section of the Lowell Police

Detective Kew's current assignment is w
present at the arrest of Paul

Department. He was working on March 7, 2018 along with his unit and was

Aaron.

Detective Kew along with other members of the unit had been working a previous investigation

earlier in the night. He remembers being called to assist Detactive Lavoie and he reported to LGH -
Saints Campus for a briefing on what was £0ing to be happening. Members of the Lowell Police SIS,

Tewksbury, Billerica and DEA Agents were at the briefing.

During his interview Detective Kew was shown the Paul Aaron video. Detective Kew stated that he
was in Detective Lavoie's unmarked cruiser along with Lavoie and Detective Rivera. The three detectives
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were stationed in the area of Stackpole St. by the housing units waiting for the buy to oceur. Detective
Kew reports that he was not able to view down Fayette St. from thair location.

After leaving Detective Lavoie’s unmarked vehicle, Detective Kew ran up to the scene of the arrest.
Detective Kew picked up the plastic bag, looked into it and saw what he believed to be a kilo of

-

narcotics. Detective Kew then hands the bag to Detective Lavoie he believes. @ )

At some point Detective Kew believes ha searched Paul Aaron while on scane. Detective Kew went
back to the SIS office after clearing the scene. Detective Kew did not recail seeing any DEA or Task Force
officers back at the SIS offices. Datective Kew does not recall if the DEA had provided an address from
where Paul Aaron may have been coming from. Detective Kew stayed at the office until he was directed

to go to 193 East Merrimack St. and secure the front of the building.

Detective Kew was shown the Paul Aaron arrest report. His attention was directed to the paragraph
that reads, Trooper Vicente approached Paul Aaron with assistance from Petective Kew and myself
simultaneously, and it says Detective Kew grabbed a hold of Paul Aaron’s arm that was carrying the grey
Puma shopping bag which proceeded to fall to the ground. Detective Kew was asked if the videg of his
actions were comparable to what was written in the arrest report, he answered no. Detective Kew was
then asked if he had told anybody that’s what happened, Detective Kew answered no. When asked if he
knew who had written the arrest report Datective Kew stated, “Detective Lavoie.”

Detective Kew was asked if he was in the SiS office when Detectives Dokos and Rivera had come back
from court in Concord, New Hampshire on Octaber 9, 2018, He stated that he was in the office at the
time. Detective Kew stated that the two detectives brought up what had happened and reported that
they had not ended up testifying. Over the next few weeks Detective Kew stated that the incident was
talked about frequently in the office. Kew said detectives were trying to wrap their hands around what
went wrong and what happened. He said they spoke about ways they could fix it so “something like this
wouldn’t happen again”. Detective Kew reports that a lack of communication during the whole

operation is what went wrong.

This interview ended at 3:39 pm.

On November 26, 2018 Detective Lavoie came to the EOC inside of the Lowell Police Department for
a scheduled second interview at 11:03 am. Detactive Lavoie brought Attorney Doug Louison with him as
his Union Representative. At the time of this interview Detective Lavoie stipulated to his rights that
were read to him during his first interview. During his first interview Detective Lavoie advised that he
wrote the Paul Aaron arrest report. He stated that he did this as a wall off to protect an 6ngoing drug

investigation.
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During the interview Detective Lavoie was askad whe had given him information that he used to
write the arrest report of Paul Aaron. Detective Lavoie stated that he believed he would have gotten
information from New Hampshire State Police Trooper Vicenta because he, Lavoie, did not have the eye
on the drug transaction. Detective Lavoie did not know if Trooper Vicente had eyes on the deal. He was

able to state that no Lowell Palice officers had the eye on the deal. @

Detective Lavoie was read part of paragraph two on page two of the Paul Aaron arrest report, it
should be noted that Paul Aaron was now walking with a gray Puma shopping bag that he was not
observed carrying before he initially walked up to the van. Lavoie stated, “| see an the video that he did
have a bag with him, again I'm going to almost say that’s probably Cisco Vicente who told me. As | didn't
talk to anyone else in the New Hampshire group about the investigation or dealings of what really
happened on that night. | don’t remember talking to anyone else besides him”. Lavoie continued with “it
would have came, the information would have came from him because | did not have the eye of that".

While going over the third paragraph, Trooper Vicente exited his unmarked cruiser while announcing
police to Paul Aaron. Paul Aaron suddenly turned and began to walk towards a doorway of 193 East
Merrimack St. Aaron looked directly at Trooper Vicente and attempted to enter into the doorway. When
told that the stop was in front of 177 East Merrimack 5t. and not 193 East Merrimack St., he was asked if
he knew that at the time he wrote the arrest report and Lavoie responded, “I did not at the time | wrote

the report.”

He did agree that the stop was closer to 177 East Merrimack St. than 193 East Merrimack St. While
doing so he stated, “| would agree that it's in the, in the area but at the same time | didn't know the

exact numbers on the doorways.”

Regarding the third page of Aaron’s arrest report that reads, “Detactive Kew grabbed'a hold of Pauj
Aaron’s arm that was carrying the grey Puma shopping bag which proceeded to fall to the ground”
Lavoie was asked if Kew told him that had happened. Lavoie stated, “I don’t believe he told me that |
believe | got the information from Detective, from Trooper Vicente.” He continued with, "only because
well that and | knew Detective Kew was on the right hand side, even when I walked up Detective Kew
was on the right hand side of Paul Aaron” and “I, | don’t balieve Detective Kew told me, he told me that
as the information gathered from | think Trooper Vicente as well as when | walked up he was on the

right hand side”.

Detective Lavoie was asked about what he had written in paragraph three of Aaron’s arrest report.
The arrest report states that “Paul Aaron then turned his body in an aggressive manner to again try to
get into the doorway of 193 East Merrimack St. During this time, Aaron tensed his body up and was not
listening to Detectives as they told him not to move. Detective Kew then observed the contents of the
bag that fell to the ground and saw that it was consistent with a large amount of packaged narcotics.
Trooper Vicente and | were attempting to secure Paul Aaron when Paul Aaron continued: his attempts to
get away from detectives and enter into the building. Trooper Vicente was able to secure Aaron.” Lavoie
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was asked if ha would agree that the video did not show what had been described in tﬁe report and he
was asked if he wouid like to see the video prior to answering. Lavoie stated, "No | don't, | wouldn’t like
to see it again but I, | understand it that's a lot to say on that, for instance 1 Just want to say one thing
that I, he definitely was resisting and his, his attempts from what the, Trooper Vicente and Detactive
Rivera. | know that because Detective Rivera did teil me that.” He continued with, “As well as Trooper
Vicente told me that as well. As far as the earlier part about going into the 193 East Merrimack Street,

I'll, Fli agree it doesn’t.” @

When asked if he agreed that the video shows only Trooper Vicente taking down Paul Aaron, Lavaie
agreed with this statement. When told that it appeared that Aaron was secured on the ground by the
Trooper, Lavoie disagreed with this. When told that Aaron was face down on the ground Lavoie stated,
“I'm going to say 1, | don't believe he was, I dan't think the video shows.” When asked if he was able to
see what had transpired while he was walking up from his vehicle Lavoie stated,” |, I was not, | was able
to see Detective Rivera and Detective Kew, | told them to BO assist him.” When asked who told him the
part that he was trying to get away into the doorway when he was still down on the ground Lavoie
stated, “If anything it would have been Trooper Vicente who would have told me that, if anything, I
don’t want, | don’t remember him specifically telling me that, but | know Detective Rivera only told me
that.” Lavoie was asked if Detectives Kew and Rivera had spoken to him when they were back in the SIS
offices, after the Aaron arrest, and Lavoie stated that he only spoke with Detective Rivera about Aaron

resisting on the ground and fighting with officers.

When told that the issue is that Aaron is reported to be attempting to get away and into the building,
but the video shows that he is clearly face down on the ground and not going anywhere, Lavoie stated,
“Well he's not going anywhere but | understand that and | said it doesn’t atternpt, it doesn't show him
trying to get into the building...it doesn’t show him attempting trying to get into the building.”

The video was replayed showing the take down of Paul Aaron at this point in the interview. When
asked if he was the person walking up to the area of the arrest Detective Lavoie stated that he was. The
video depicts Detective Lavoie waiking up towards Detective Kew and Kew hands Lavoie the bag of
suspected fentanyl. Detective Lavoie was asked if he was in his car when the take down was occurring
and he stated that was correct. When asked how he compiled the information for the report and who
he spoke with Lavoie stated, “I would have spokan with Detective, I mean I'm sorry Trooper Cisco
Vicente about the, of the goings on of the actions that happened at the, the takedown location as well
as | know, caupled with the fact of, of booking information. As stated before Paul Aaron didn’t want to
talk to us so while going back (???) | attempted to write the report | spoke with Detective Vicente |
believe on scene as well as | submitted phone records, | tatked to him for like brief moment of time
before | began my report. So I would have spoke to him about the goings on again of the initial contact
with him. As far as the knowing what number at the time of the report of where the incident took place,
coupled with the-information that he gave at booking, | believe that's the, that's where the mix up came
where we thought we were in front of 193. As there was, | know there was a doorway where we stood
him up because we put him in the doorway, | don’t know if that’s the door that Trooper Vicente thought
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that he was trying to gat into it, that w2 inadvertently thought 193 was that's the only thing | can say on

that part.”

Lavoie stated that he was present when the search warrant was executed. He was askad if at that
point he knew there was a mix up with the doorway. He stated that he did not believe the group did.
When told that there is 79 feet between 193 East Merrimack St. and 177 East Merrimack St. he stated
that he did not realize that. During this answer Datective Lavoiz was shown photographs of the area of
the take down and 193 East Merrimack St. When told that this incident was fraught with mistakes

Lavoie stated that he understood that and understood tha errors. 1?

After iooking at the photographs of the area of the take down and 193 East Merrimack St. Detective
Lavoie stated "I want to stay with to my best memory thinking like the Captain said, | had, didn’t even
realize that the two happened, one so far away, two | didn't realize the buildings if they were separate
or if that was ali one large apartment building ) would say that there were multiple doors that lead to
that apartment building. I've never been in there but ! understand the difference here, | see the

difference”.

When told that the number 177 is on the door where the take down happens and the door to 193
East Merrimack 5t. is marked with the numbers 93 on the doorway to that building Lavoie remarks that
the 93 marked doors were missing the number 1. Detective Lavoie stated, “I have no, I've never been in
there but again and | will say | didn't even realize that upon even though | did not write the search
warrant but | was there at the execution of it and going thera | didn't realize it was that door compared

to that door what happened.”

Detective Lavoie stated that he has not read Trooper Vicente's report on the incident that night. He
was shown the report and informed that the redactions were done by the DEA and not the BOI. Trooper
Vicente's report has the buy taking place on Fayette St. and not at the corner of Fayette St. and East
Merrimack St. as written in Lavoie’s report. When asked if he had told Detective Lavoie something
different, like the buy took place on East Merrimack St. and Fayette St., Lavoie stated, “Yeah | wouldn't
have, | wouldn’t have wrote it down at that specific corner if | wasn’t told that information there again
no Lowell Detectives had an eye. | knew he was on Fayette but I didn't know how close he would have

got to East Merrimack again did not have the eye.”

Detective Lavoie was told that in his {ast interview he spoke about writing the arrest report in the
general area of the SIS office where everyone was sitting. He replied correct to that statement. When
told that there were supervisors there and asked if he specifically told Sgt. Desmarais or Lt. Penrase that
he had written the report Detective Lavoie stated he did not remember telling them he wrote the
report. Detective Lavoie was asked if he had heard that the two knew since the start of this
investigation, he stated that he had not. When asked if Detective Rivera had ever pointed out any
aspects of the report that was incorrect Detective Lavoie answered, “I don't believe, | mean if he, if he
had would of questioned anything that was written | definitely would have adhered to it and, and wrote
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what he thought if, or I would have wrote what we would collectively would have talked about but he
never brought anything up”. Detective Lavoie did not recall if Detective Rivera reviewed the report prior

to it being submitted to Sgt. Desmarais.

When then asked if he had written any reports for other officers Detective Lavoie stated, “no, no this
is again this is my first wall off, I've never had to been put in that position to do that nor would I. | would
assist if someone again 1 assist everyone else but that's more so along the lines of what, what took
place, what was your part so that’s probably the only thing | could say where hey you may want to, give

a suggestion rather than write it. But | would, I've never written before.” O
V)

The BOI notes the following for reference: A wall off is a tactic used by law enforcement where thare
is an ongoing investigation and there is a desire to seize drugs, money, illegal weapons or other
contraband while attempting not to reveal an investigation or confidential source. The typical wall off
uses a traffic violation based on probable cause or reasonable suspicion that a traffic violation has
occurred. The wali off has been described as a tip or where police officers pass information along to
other law enforcement partners. Wall offs are used mostly in motor vehicle stop situations. The officer
making a wall off stop is still reguired to build their own reasonable suspicion or independent probable
cause to continue the stop. Wall offs are taught that stops should be done independently from the main

investigation,

When asked if he had embellished parts of this report in order to secure a search warrant Detective
Lavoie answered no. When asked if he believed he had probable cause, at the time the search warrant

was granted, to get into the house he answered yes.

When asked if he realized that writing somebody else’s report and then having that report submitted
can be a problem Detective Lavoie stated, “I see it's a problem 100 percent and ! just you know want the
Board to see that Rafael Rivera knew 2 hours before this happened about the investigation and while |
was sitting with him, even though | understand it, Raff initially was, Rafael Rivera was initially going to
write as | was going to sit with him and talk about it. Again just to hide the Task Enforcement
involvement with this. Upon him writing, I'm going to say maybe there was a, or speaking to him and
he's typing I said no say this, write this or write, and that whole aspect frustration, do just want to write
it because he was a little overwhelmed and | understood that. | said yes but sit with me and we sat
together and wrote that. Understanding that yes, with this whole investigation, yes  do understand

that.”

When asked if he took over writing the report after Rivera had written three lines Detective Lavoie
stated that it was “somewhere around the first 3 lines”. He want on to say that “he was a little
overwhelmed right off the bat”. When asked about saying Rivera was overwhelmed, he was asked if
Rivera was overwhelmed because he did not want to write the report the way it was going to be written
or just the speed in which it had to be written, Detective Lavoie stated that there was no rush on writing
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the report at that point in time. He went on to say that at that time there was not an inclination that a

search warrant was going to be atternpted.

Detective Lavoie was present when part of the search warrant application was being written.
Detective Dokos was the author of the search warrant application. Detective Lavoie believes that Sgt.
Desmarais was with him. At some point the SIS office had a power outage and the application was
written in a different location. When asked if he had spoken to any of the task force officers out of New
Hampshire about the search warrant being applied for, Detective Lavoie stated the following, “No, they
did calt and they were upset about a prass release that was done the next day. That | understood, we
tried to stop it, it was put on Twitter. That was the only thing, everyone else was, Trooper Vicente’s boss
I heard was super stoked that it was done and the DEA case agent who | believe was Mike Malloy was
praising us, great job. Again because of the whole wall off situation Lowell Police would have done an
investigation on their own if they found narcotics of that level afterwards and that did not; | did not feel

that that heated up the wire invastigation because Lowell would have done that anyway. That's their
bout the search

practice to further an investigation.” Detective Lavoie never knew anybody was upset a

warrant being done.

When asked how he would characterize the report compared to what is on the video, Detective
Lavoie stated that, “The debriefing was done wrong, it; that scene the amount, the weather itself and
the guys coming from Portsmouth set the debriefto a phone call, a quick phone call and to what
happened. | have a lot of issues with that after seeing the video. One about Trooper Vicente and his
takedown of the person who could have been easily approached, that being said aside the dabrief
should have been better, longer. The debrief would have solved it all and | understand the domino
effect that that would have led to. But the debrief itself is {777) key.”

When asked if it was fair to say that there was sloppiness invalved in his raport, Detective Lavoic
stated, “Yes there was sioppiness or more it was just if sloppiness is mistakes, 100 percent. And I, | take
that on the debrief, if we, we slowed down, slowed down talk about it and yes you would; the correct
information could have been relayed.” When asked if his report compared to the video and what
happened out on the street, if there was laziness involved, sloppiness, cutting corners as far as how the
operation was put together and played out on video Detective Lavoie stated, "l just agreed about that it
was, it’s also the uniqueness to wall offs and a need to preserve the investigation and (???) that and try
to marry that investigation. | agree with you yes it was sloppy. | can't say it more. Compared to that
video it's definitely sloppy.’The simple knowledge of knowing where that happened and where we were
walking to the, to the building for the search warrant, | understand that yes.” Detective Lavoie was also
toid that if you read the arrest report and watch the video, the repart is not accurate. He was asked if he

agreed with that statement and he stated that he agreed with that.

Detective Lavoie went on to say, “Yes | agree with that, I'd like to add also that maybe for my own self

that the streamline of this is that we knew the idea of 3 wall off with this investigation, no one here had
was there on a hunch. It wasn’t some investigation we came across we knew what, what was to happen,
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did we want to write the search warrant in that focation of 193, and | understand the doorway did not
happen that way. But again at the time | wrote that ! was not seeking to serve, it was afterwards but
even to go back that we knew what was going to happen. That person met the cab driver that i've
watched numerous times sell drugs out of, and there was no one eise on the road. Could have that of
streamlined 100 percent we know this, (777} storms we understand that, that couid have led to also that
mistakes and | agree.” He was asked if he believed accuracy was important in the arrest report, Lavoie

stated he did.
The interview ended at 10:37 am. @

On November 21, 2018 Captain Kevin Sullivan came in to the Lowell Police EOC for a-scheduled

second interview at 10:03 am.

Captain Sullivan was informed that during a previous interview with the BOJ Detective Lavoie
informed the board that he had watched the Paul Aaron arrest video at the request of Captain Sullivan,
Captain Sullivan went over the series of events of how he was contacted by the Middlesax District
Attorney’s Office via email on October 17, 2018 about a case that needed to be discussed. Captain
Sullivan had Lt. Coyfe reach out and speak to the MDAQ because he was Boing to a scheduled training.
At some point during the following week the Captain was informed by Lt. Coyle that there was some
type of issue with a case up in Federal Court in N.H. involving a Task Force Officer and the Lowell Police
SIS Unit. Lt. Coyle also informed the Captain that a video had been shown in court depicting a problem
incident. Captain Sullivan asked Lt. Coyle to get copies of the video and court reom transcripts.

When Lt. Coyle got a copy of the video and the transcripts he left them on the captain’s desk. Captain
Sullivan stated that he did not have a video player on his desk PC so he never watched the video in his
office. At some point Lt. Coyle was watching the video at his desk when Captain Sullivan walked in and
saw a portion of the video for approximately one minute. The portion he viewed showed the arrest of

Paul Aaron.

At some point Captain Sullivan saw Detective Lavoie in the parking lot of the police station. The two
spoke of the video, Captain Sullivan does not remember the exact verbiage of the conversation but he
believes Detective Lavoie asked to see the video and Captain Sullivan told him that he could. Later,
Captain Sullivan received a call from the head of the Lowell Middlesex DA’s Office informing him that
their office would not be going forward with the state criminal charges on Paul Aaron. Captain Sullivan
was informed that the problem with the case stammed from the testimony of a New Hampshire State
Police Trooper. Captain Sullivan stated that at that point he had no reason or information that would
have lead him to believe that Detective Lavoie could not see the video. Captain Suilivan and Detective
Lavoie did not speak about the video after Lavoie had viewed it.

This interview ended at 10:10 am.
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On November 26, 2018 Detective Rivera cama to the Lowell Police Department EOC at 12:07 pm fora
scheduled interview with his Union Representative Attorney Doug Louison,

Detective Rivera is a thirteen year member of the Lowell Police Department. He is currently assigned

to the Special Investigations Section and has been a3 member of this unit for eight years.

Datective Rivera was shown the video of Paul Aaron’s arrest on March 7, 2018. @

Detective Rivera was shown a copy of the Paul Aaron arrest report'that was submitted using his name
in the Larimare Report System. He was then made aware that we have been told that Detective Lavoie
had written the report and that he, Detective Rivera, had oniy typed three lines of the arrest report.
Detective Rivera replied that that was correct. When asked if h2 helped Detective Lavoie while he was
compiling the report Detective Rivera stated, "No sir.” When asked if Lavoie “wrote everything” Rivera
replied, “He wrote it”, meaning Lavoie had written the report. Rivera did say that “he add what | told
him that | did.” When asked what that was Detective Rivera stated “| securad him and | handcuffed
him.” When asked if he had read the report once it was written he stated, “Yes | glanced it over, | looked
it over and ) submitted it yes | did.” He was then asked if he submitted it to Sgt. Desmarais and Rivera

stated that he had.

Detective Rivera reported that the unit was helping out the Tewksbury Police Department in the
downtown area. After making an arrest in that incident they were notified to assist Detective Lavoie and
his group as part of a wire investigation. Detactive Rivera stated that he had knowledge of the wire
investigation. The information he received was that a "kilo” was going to be delivered in the area of
Stackpole St. or High St. Detective Rivera got into a car with Detective Kew and Detective Lavaie.
Detective Rivera was made aware of the operation by Detective Lavoie.

Detective Rivera was asked to read paragraph 3 on page 2 of the Paul Aaron arrest report. After
indicating that he had read it he was asked if the paragraph was accurate as he remembered that night.

Detective Rivera stated, “Well you have to remember when this report was written, | didn’t know Paul
Aaron, | didn't know where 193 East Merrimack was located so when this was written by Detective
Lavoie | assumed it all to be 100 percent accurate.” When asked if he knew now that it was not accurate
he stated, “That is correct.” Detective Rivera was informed that the BOI believes from the video that
Paul Aaron was approached in the area of 177 East Merrimack St. When shown photographs of that

area Detective Rivera agreed with that assessment.

When asked about him and Detective Kew approaching the defendant with Trooper Vicente,
Detective Rivera explained how it happened very fast and that everyone was running up to the scene of
the arrest once the go command was given over the radio, but he does not know who gave the

command.
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Detective Rivera was asked about page 3 paragraph 1 of tha Aaron arrest report which reads,
“Detective Kew grabbed a hold of Paul Aaron’s arm that was carrying the grey Puma shopping bag which
proceeded to fall to the ground. Paul Aaron then turnad his body in an aggressive manner and tried to
get into the doorway of 193 East Merrimack $t”. Detective Rivera was asked if he told Detactive Lavoie

that's what happened, Detective Rivera stated, "No sir.” @

When asked why Detective Lavoie wrote the arrest rapert under Detactiva Rivera’s name Detective
Rivera stated, “I can’t write something | don’t know. | was just trying to help out; he said oh somebody’s
got to write this, | said ok. Probably the worst mistake | ever made, saying hey I'll help out. When 1 was
putting this together, | was writing verbatim to what he's was telling me. | never spoke to Trooper
Vicente, | didn't even know his name. | didn't know where 133 East Merrimack Streat was, | had no
background in the investigation. 1 was doing something else and | got called to assist here. So when I'm
writing 1 said Dave you're going to have to do this because ! don't know what's going cn here, and | want

to dot my I's and cross my T's.”

When asked why Detactive Lavoie did not write the report under his own name, Detective Rivera
stated that he did not know. He then stated, “as far as | know it was to hide the Wire, the Task Force,

that angle”.

Detective Rivera submitted the arrest report that was written by Detective Lavoie to Sergeant
Desmarais for approval. When asked if he knew the sergeant had known that he did not write the
report, Rivera stated "l assumed he knew becauss he saw; ha must have seen Dave Lavoie at my
computer.” Detective Rivera was unable to verify that the sergeant had definitely known. When asked if
he told then Lt. Penrose that he had not written the report Rivera stated that he did not at the time.
When asked if he had ever told Lt. Penrose, Rivera statad that “yes it, it came up in conversation. It all
came up in conversation when all this was happening and all this was coming out.” He continued his
response, “remember this, this started when | initially was going to, got called to the, to the AUSA when
| spoke about this is in the office. This conversation with the AUSA, [ told the AUSA when she calied me, |
said to her, | said | have nothing for you in this investigation call Detective Lavoie. | said those exact
words to her, she never did. So from that point on, | didn’t mention this.” When asked iflhe told the

AUSA that he did not write the report Rivera stated that he had not.

Detective Rivera believes that he spoke with an AUSA assigned to the investigations on two occasions
before going to Federal Court in Concord, New Hampshire on October 9, 2018. Rivera stated that the
AUSA had never calied Detective Lavoie, he knows this because he had asked Detective Lavoie if she
had. When he received the second call with the AUSA he was informed that he was bemg calied by the
defense attorney for Paul Aaron and not the AUSA’s assigned to the case. Rivera stated that he told the
AUSA “all | have for you is that I cuffad this guy”. The AUSA told him not to worry about it and show up

for court.
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Detective Rivera went on to say that on October 9, 2018 he and Detective Dokos went to US District
Court in Concord, New Hampshire. When Rivara arrives at court Dokos and Trooper Vicente are there.
Rivera signs into court. The two are waiting in 2 room to testify. After quite a while Detective Dokos
approaches Trooper Vicente as he is leaving the court room and Trooper Vicente tells him that he
cannot talk to him. Rivera was not there to witness this but is told about it by Detective Dokos.

The AUSA came into the room where Dokos and Rivera were waiting to testify and told them that
they could go to lunch and then come back. Detective Rivera was already back at court when he learned
that the same AUSA had texted Detective Dokos and said that the two were not needed back at court.

When Detectives Rivera and Dokos reported for duty that night the two were discussing what
happened, at US District Court, in the SIS office. According to Detective Rivera ail members working that
night were in the area where they were discussing the happenings in court. When asked directly if Lt.
Penrose and Sgt. Desmarais were there while the discussion was happening he stated, “They were all
there.” When asked if the two had a direct conversation with him about the issues in court he stated
that they did not. The discussion was being had while the SIS members were in a group in the office.

When asked if he understood the reason he was called into court was due to the report being
submitted under his name and that it is an arrest report he stated that he did. When asked directly if the
report, to the best of his knowladge, was embellished to secure a search warrant for the actual address
of 193 East Merrimack St. Rivera stated no. He went on to say that at that time he believed the
information was correct. Detective Rivera stated that he felt terrible about the incident,

When asked if he had told a boss or had a conversation about the report since the court date
Detective Rivera stated that “! said it to kind of both of them because I've probably saying it for the past
month since | got called”. He went to say "so they both knew” since the day of the court hearing.

Detective Rivera did not have a discussion with Detective Dokos as Dokos was writing the search
warrant application. He did know that the arrest report was cut and pasted into the appiication. He also

knew that the information was left in the first person.

When asked if he had ever let anybody write any other reports of his Rivera stated, “Well this is the
thing, | play in the vice world where they could potentially be 2, 2 and 3 scenes at a time. I can't be
everywhere at once, 50 | have in the past have let people sit at my computer and write what they did to

get it right, cause everything | do goes to a motion.”

Detective Rivera stated that recently he was assisting Detective Kew with an investigation on
Appleton St. While there I observed every single interaction that the kid made so | said Dave | will help
with you this and | write my part so it is absolutely 100 percent correct because Dave did not make
those observations.” Detective Rivera confirmed that the information was attributed to him and various
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individuals. When asked if he knew what the collective knowledge doctrine was Rivera stated yes.
When asked if that is how he writes reports, he stated yes. \When asked how many times he had done
this he stated a few times. When asked if he makes it a point to make surs the person who saw the
observations testifies to that information Rivera stated, “That is correct, | cannot testify that's testifying
101, | don't testify to what | don't do or what | don’t observe.” In this case the investigation led to an

3

On November 27, 2018, at approximately 10:06 am, Detective Dokos came to the EQC at the Lowell
Police Department for a scheduled interview. Detective Dokos brought Attorney Doug Louison with him

arrest and the issuance of a search warrant.

The interview ended at 12:37 pm.

to the interview as his Union Representation.

Detective Dokos has been a member of the Lowell Police Department since June of 2021, He has
been assigned to the Special investigations Section for two years and eight months,

Detective Dokos was working on March 7, 2018. Detective Dokos was shown a copy of a search
warrant application that he authored on that night. When asked how he came up with the content to
numbers two, three and four Detective Dokos stated, “That was a direct copy and paste from the arrest
report from the previous incident.” When asked if he knew who wrote the arrest report Detective Dokos
stated Detective Lavoie. Detective Dokos was not on scene for the Paul Aaron arrest.

Detective Dokos believes that they were parked on Bartlett 5t., facing towards Fayetta St. Detective
Dokos and the two Tewksbury officers missed the take down due to a miscommunication. The three
never heard the go for the takedown. After waiting approximately five minutes the thrae drove over and
Paul Aaron was already in handcuffs on the sidewalk,

After the arrest was completed the Special Investigations Section detectives went back to the IS
office. Detective Dokos goes on to state, "Myself Datective Lally and Detective Kew | believe and |
believe Sergeant Desmarais was there at this point, we were all kind of kicking around you know the kilo
of fentanyl that we had and at some point i don’t exactly recall if it was myself or Detective Lally or or
Sergeant Desmarais, someone mentioned, someone mentioned hey he gave the address of 193 East
Merrimack Street at booking, that's right where we were so at that point | think it may hpve been
myself, 'm not quite sure, fike hey should we go and try and talk to him at the celi block. {???) you know
yeah | think we should and me and Lally decided we were going to, come down to the police station and

talk to him in the cellblock.”

Detectives Dokos and Lally then drove to the station. Once at booking Detective Dokos believes he
confirmed the address that Paul Aaron had given. The two detectives then went into the cell block to

speak with Paul Aaron.
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At this point Detective Dokos was asked about saction 5 of nis search warrant affidavit and how ha
wrote that he spoke with DA Paul Hadley. Detactive Dokos informed the BOI that at that point he
thought that Brian Johnson's name was Paul Hadlay. Ha believes it was during this past summer that he
learned Brian johnson's name. He recalied being shocked when he found out. Detective Dokos told the

BOI that on that night in the cell block he believes he spoke with Brian johnson. @

After clearing the cell block the two detectives drove to 193 East Merrimack St. Once there the two
entered the apartment building. Detactive Dckos reports believing that they went to (ENENGEGNG_ND
and spoke with an individual there and asked@@iif a black man with glasses lived in this building. Dokos
reports that the. pointed up towards the third floor. Dokos did not believe that the @) wanted to
be involved with the detectives. The detectives then went upstairs and knocked (RN for
probably like three or four minutes. After not racaiving an answer Detective Dokos knocked on the door

R i door was answered—, Detective Dokos stated “we spoka to (SN
identified Paul, Paul Aaron as@) neighbor and that @) knew him well.“had recently seen
him and that he had lived there for quite sometima.” Detective Dokos believes he gathered the

oY i~ iormation before he and Detective Lally left the building and drove back to the SIS office.

When they returned to the SIS offices Detective Dokos believes that Detectives Lavoie, Rivera, Kew,
and Lally were there and he believes Lt. Penrose and Sgt. Desmarais. He was unsure if the two came
after Dokos and Laily returned ar if the two were already in the office prior to their arrival. Dokos did nat
remember seeing Sgt. Desmarais at the arrest scene, and ha could not recall seeing Lt. Penrose at the
scene. He did not remember seeing any DEA Task Force members in the 5IS office either, Detective
Dokos did not believe that the DEA knew that a search warrant application was being written. He did not
know if Detective Lavoie alerted his boss. When asked if he thought it was a good practice to notify a
unit conducting the investigation that the search warrant could impact, he stated that he believed it
would and this has been dane in the past. On this occasion, though, a deconfliction on the search

warrant was niot done through HIDTA.

Detective Dokos volunteared to write the search warrant application. Detective Dokos started to
write the search warrant application at his desk in the SIS office. White typing the search warrant the 5iS
office lost power. Detective Dokos believes it was while he was in the middle of typing. He and Sgt.
Desmarais drove to the Lowell Police station and went to the Sergeant’s office to finish the application.

While talking to Detective Dokos about section number 2 or the applications appears to be a cut and
paste from the arrest report. Detective Dokos reports that he received this information from Trooper
Vicente while at LGH Saints Campus. When asked who elsz was present he stated “so we were, the Vice
Unit we were involved in a, a different investigation involving the Vice Unit, Billerica Drug Unit and
Tewksbury Drug Unit, we were doing a Lowell investigation | believe it was Central Street and we
received a call from either Sergeant Desmarais or Lieutenant Penrose that Dave Lavoie and, and his
group and DEA they had a kilo coming down to Ltowell and we were to assist with them when we were

done with our arrest.”
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Detective Dokos also told the BOI that section number 3 was also a direct cut and paste. When asked
about the surveillance he did on Bartlett St. he stated, “We were park=d on Bartlett Street and we were
parked on Bartlett Street and the livery van that had the Lawrence target in it that dro'pped the fentanyl
off, he actually pulled parallel to us on Bartlett Street so he was right next to us and it was a snow storm
so it was kind of awkward that we were, thrae guys are sitting in one truck and he’s parked right next to
us. 50 we decided to move to Fayette facing East Merrimack, then he, he turned around and he parked
on Fayette. | don’t know if he turned around or if he went a different street but he ended up parking on
Fayette and we were facing each other, | believe we were facing each other. He was in front of us
towards East Merrimack, ! could see his motor vehicle. At that point we thought we might have bean
too close again because thera were no other, not many other cars on the street so we went and parked
back on Fayette, ah on Bartlett Street facing Fayette.” When asked if they were able to see the livery van
when they went back onto Bartlett St., Detective Dokos balieved they weare abla to at a cartain point and
then it was out of their sight. Detective Dokos did not have the eye during the deal. @

When asked if the information in paragraph 3 was obsarvad directly by him Datective Dokos stated
that it was a direct copy and paste from the arrest report. When asked about the information in
paragraph 4 and if it was a direct cut and paste from the arrest report Detective Dokos stated yes that it
was. Detective Dokos was asked if he had proofread the search warrant affidavit. Detective Dokos
stated, “To be honest as | explained earlier the power went out, | would like to think that | would proof
read it and catch these, the thrae errors where | put myself and { twice, howevar I'm not 100 percent
sure if what happened when the power went out.” Detective Dokos relayed that after the power went

out neither he nor $gt. Desmarais caught the mistakes in the report.

While going over various parts of the affidavit that implied that Detective Dokos witrtessed something
or did something before and during the take down and arrest of Paul Aaron is wrong. These portions of

the affidavit came from the report submitted by Detective Rivera. This information is inaccurate.

When asked if he had cut and paste from incident or arrest reports into search warrants affidavits
prior to this incident Detective Dokos stated, “Yeah | mean pretty much every search warrant you copy
and paste your first paragraph, typically your last paragraph, you're changing ah you know, what the,
what the drugs you're looking for are, what the address is but typically depending on what type of
search warrant you're using a template and you know if you done a3 two buy search warrant or a phone
warrant or anything, use a template and all you're changing is the actual you know how it went down,
what drugs, the facts but the you know the meat of it is all roughly the same.”

When asked if he ever knew there were errors in his search warrant affidavit Detective Dokos stated,
“So the day that | went to Federal Court for the case I was reviewing my report prior to entering the
court and | was reading it and | said, I said this doesn’t sound right s¢ | read it a couple times and |
realized that even though | had known that | copied and pasted | realized oh you know what that should
say Rivera.” While in court ha notified the AUSA’s of the errors and she told him “don’t’ even worry
about it that's not a big deal. If they ask you that on the stand, testify correctly. And | said ok.”
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When asked if he had any other conversations with the AUSA Detactive Dokos stated, “yeah whent
first arrived and there was no trial prep, there was no nothing, they, she called me on, Raff actually
probably like the week prior maybe | believe it was something roughly close, Detective Rivera asked me
it | was going to Federal Court and i said not that [ know of, and he said well they want to know if you're,
you know, if you can go or whatever, | said well you know what tell them to send Sergeant Boyle a

summons or don't call me. So sure enough they call Sergeant Boyle, send him a summans...”.

At some point prior ta court Detective Dokos received a call from the AUSA’s supervisor or partner
and he was asked if he remembered the case. He informed the male that he would need to review his
reports of the incident. While in court he was told that the defense was calling him as a witness. He was

also asked if he knew why the defensa had pictures of a nail salon,

During the interview Datective Dokos stated that he was waiting in a room with Detective Kew, but it
is believed he meant to say Detective Rivera. Also in the room was NHSP Trooper Vicente. He did tell the
AUSA that a salon was near the area of the arrest. Trooper Vicente went in to testify first. Detective
Dokos stated that he felt the trooper was gone for two to three hours. When the trooper came out of
the court room he told Detective Dokos that he could not talk to him. Dokos reports texting the AUSA
and inguiring how long it would be before he went in to testify; he was told the two could go to lunch.
At some point Detective Dokos either got a call or received a text from the AUSA and was told they

could leave. The two detectives left after lunch.

On the way to work that afternoon Detective Dokos received a call from the AUSA he believes. During
the conversation the AUSA told Detective Dokos that she could nat tell him what happened in the court.
The AUSA went on to say that, "they saved me and Rivera’s career”. Detective Dokos stated, “I really
don’t know what you're talking abotit.” He was informed that there was a video and Detective Dokos
told the AUSA, “all I can tell you right now, | didn’t lie, Rivera didn’t lie, nobody in my unit lied that
night.” Dokos told the AUSA he did not know what they were talking about; that the incident was
approximately twenty seconds long. He told her that he would testify “whenever for you”. Dokos
reports being confident in his affidavit and the arrest report. Dokos told the AUSA, “l was there that
night you know unless there’s some untruthfulness that | don't know about, | said | don’t know what to
tell you but | do know that | told the truth, | did not lie about anything, | don’t believe Rivera did and |
don't’ believe anyane else in my unit would. And that's all | can speak for.”

As the conversation cantinued Dokos was told that the “video didn't look as how the report read.”
Dokos told the AUSA “I wasn’t there physically to see the takedown so | can't teil you what exactly
happened but you know ! was going off the word of someone else and, and | have no reason to believe
that anyone lied.” Dokos believes that due to the number of law enforcement on scene that if anything

crazy happened they would all know.

When asked at some point did he become aware that wheare Paul Aaron had been taken into custody
was not in front of 193 East Merrimack St. he said that he realized it when he spoke with.the AUSA on
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the phone after being in court. He stated he did not realize it when ha was serving the-warrant. When
asked if while he was at the scene of the arrest and he saw Paul Aaron in handcuffs if he had fooked up
to see the number 177 on the doorway he said no. Dokos stated, “so at the time now we're talking
about in a snow storm, powers out you know, we just got a kilo and it was my belief that what you know
based on everything that happened, yeah he must have been right in front of 193, | would have no

reason to believe he was in front of another building.” @

Dokos stated that when he and Detective Lally traveled to 193 £ast Merrimack St. neither detective
made reference to them being at a different location whare the arrest took place. When asked if
anybody noticed the camera outside he said no. He went on to say, “to be honest even when, when |
found out there was a video it's no concern to me bacause | was under the impression that it was,

everything was done correctly.”

Detective Dokos stated that “I think” t called or texted Detective Kew to get the description of the
building for the search warrant affidavit or it could be Detective Rivera that he called / textad.

Detective Dokos did not speak with Trooper Vicente other than the time he saw him in Federal Court
and at the briefing on the night of the arrest. Detective Dokaos has not read the regport filed by Trooper
Vicente. When asked how he got such a clear description of 193 East Merrimack St for the search
warrant application itself he stated that ha knew if from actually going up to the apartment.

Detective Dokos did know prior to the search warrant application that Detective Laveie wrote
Detective Rivera's report. When asked if he thought that this is an acceptable practice Detective Dokos
stated, “My opinion on it is that it was done instead of for example instead of me typing a report and
you'ra going to tell me what another guy said and this and that and prigr information, it’s just it’s easier
for you to type it, type it in your words and if | review it and it looks correct to me and accurate and not §
don’t recognize any lies or untruthfulness then I'm ok with it, then I'm ok with it.”

When asked about the inaccuracies in the search warrant affidavit, and the issues caused by those
inaccuracies Detective Dokos stated, “I fully understand the, | fully understand that and like | said as
soon as | noticed it cause | would have no reason to review this report once the investigation is done
unless it was for court. And as soon as | noticed it at court | immediately notified the US Attorney and as
| stated previously she stated yeah Nick don’t worry about it, not a big deal she’s like if they ask you
testify correctly and tell them you inadvertently forgot to change it, and [ said ok.”

When asked if he had notified Sgt. Desmarais Detective Dokos stated, “Yes so once myself and
Detective Rivera were dismissed from court, [ went home changed got ready for work, | was on my way
in | taiked to the US Attorney on the phone and when | was kind of like briefed of it, we walked in the
office and | said hey you're not going to believe what this US Attorney just tald me. And we started
talking about it and everyone was kind of under the consensus like yeah this sounds you know crazy like
it is, it is what it is but it's just like no one believed, no one thought it was anything.”
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At the time the search warrant application was submitied Detective Dokos believed that all the
information included was correct. When asked why the search warrant was defayed in being returned

Detective Dokos did not recall.

The interview ended at 10:53AM. @
-

Detective Dokos was asked to provide the BOI with a copy of his phone records so we could verify
information that he had provided. Detective Dokos pravide the BOI with the telephone number to the

AUSA out of Concord, New Hampshire.

On November 27, 2018 Detective David Kew came into the EOC at the Lowell Police Department for a
second interview. Attorney Doug Louison accompanied Detective Kew as his Union Representative. The

interview began at 11:17 am.

Detective Kew was asked when he first knew that the Paul Aaron arrest report was wrong as it
pertained to Kew grabbing Aaron's arm. Detective Kew stated that, “I think when the whole thing came
about.” At first Detective Kew stated that he did not know because he had never read the arrest report.
He stated that ha remembered reading the affidavit, but was unsure when. He did recall that it was after

the search warrant had been done.

.Detective Kew never spoke with anyone about the report being inaccurate. When asked why he had
not Detective Kew stated, “I think we were kind of in this situation already when it, when it took place.”

Detective Kew was asked about a recent SIS investigation where an arrest and a search warrant were
conducted on Appleton 5t. Detective Rivera typed out what he had done for the investigation. Detective

Kew stated that he then tcok the word document typed by Rivera and then cut and paste the
information into his affidavit. Detective Kew stated he has never written or submitted a report under

another officer's name.

Detactive Kew did not remember any TFO being in the SIS offices after the Paul Aaron arrest. He also
could not remember if Lt. Penrose or Sgt. Desmarais had sent him back to secure the scene of 193 East

Merrimack St. pending the application for the search warrant.

The interview ended at 11:27 am.

On November 28, 2018 Sgt. Daniel Desmarais came to the EOC for a scheduled interview. Sgt.
Desmarais brought Attorney Michael Ackerson from the Law Firm of Reardon, Joyce and Ackerson with

him as his Union Representative. The interview began at 1:05 pm.
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Sgt. Desmarais was asked if he had gone to the scena of the Paul Aaron arrest either befare or shortly
after the arrest took place, he replied no. When he was asked if he had spoken with any supervisors

from the DEA that night he stated he had not gona 1o the scens. @

When asked if he knew that tha arrest repart that ha approved, submitted by Datestive Rivara, was
actually written by Detective Lavoie he stated, | knew that they were working in a cooperative effort,
there was only infarmation that Detective Lavoie had that he received from New Hampshire Trooper
Vicente, so | knew that they were working in a cooperative effort to do that, And one of the things you

know my understanding was that Lavaie was typing some of that.”

When asked if it was normal for SIS detectives to type on other persons reports or under other
persons names, 5gt. Desmarais stated “it's rare, there may bz a specific instance where somebody
observed something and maybe they just can’t articulate it properly, verbally to that officer so it, it may
be written that way but it's, it’s rare, 1t doas happen though.”

When asked if he thought that was a good practice, Sgt. Desmarais stated, “I think in the end as long
as the, all the information is proper and the reporting detectives who's signing off on it is aware of it
then | think you know some of these, some of tha, not everybody has the same observations, different
people have different responsibilities. Sometimes as long as the end is met and the observations are put

into that report properly, then | don't see & huge issue with it.”

When told that Detective Lavoia basically wrote the entire report, except for three lines, then the
report was submitted and signed off on, sent to court as if it was written by Detective Rivera and then it
turns out it’s not written by Detective Rivera, the sergzant was asked if he had an issue with that. Sgt.
Desmarais stated that he did not because $IS was asked to assist the New Hampshire DEA with an
ongoing investigation involving a wiretap. Putting an arrest report under a New Hampshire DEA or
Detective Lavoie may have alerted individuals involved in the investigation that “there is a farger scale
investigation ongoing.” The sergeant continued his answer, “| think is based upon the fact that we
believed a large amount of fentanyl is coming into the city with potential for overdoses. We beliave we
had a duty to act, a responsibility to act and as long as we could have the probable cause to do what we

did and that's what we did.”

Sgt. Desmarais came into work on Octaber 9, 2018 and members of the SIS were aiready discussing
what had occurred in court in New Hampshire that day. He reports that some of the members wera
sitting around the table in the office. The tone of the conversation was one of concern. There was not a
lot of information received by the detectives. Sergeant Desmarais learned that a trooper had testifiad
and that the two SIS detectives had not. He also knew that a video had been shown in court.

The interview ended at 1:13 pm.
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On November 28, 2018 Captain Matthew Penrossa came into the EOC for a second scheduled
interview. Captain Penrose brought Attorney Michael Akerson with him as his Union Representation.

This interview began at 11:49am. @

Captain Penrose was asked why a supervisor was not dispatched 1o the location of the operation
when both he and Sgt. Desmarais were on duty the night of March 7, 2018. He stated, “Because they
operate in the city at al! times and there was no concrete, concrete information that something was
going to happen.” Eventually Captain Penrose did go to the scene after the arrest was made. He
believes that the prisoner was in handcuffs and the wagon pulled up while he was on scene.

Captain Penrose was shown a photograph of the area of 177 East Merrimack St. and told that the EOI
believes this is the area where the arrest of Paul Aaron took place. Captain Penrose was shown
photographs of 193 East Merrimack St. and 177 East Mearrimack St.

When asked if he had reviewed the search warrant affidavit Captain Penrose stated that he did not
recall that. When asked if he realized when he went to serve the search warrant that he was at a
different place from where the arrest took place Captain Penrose stated that he did not know he was
not at the same iocation as the arrest. Captain Penrose did make the point that when people are placed
in handeuffs they can be moved from the original location. 5o as far as he realized he was in the same
general area. He was unable to tell us where the wagon parked while ha was at the scene of the arrast.
Neither Sgt. Desmarais nor any SIS detectives notified Captain Penrose of the location change.

When asked if he knew Detective Lavoie had written the arrest report submitted by Detective Rivera
Captain Penrose stated that he knew Lavoie was assisting Rivera in the “composition of the report”.
When he was told that Detective Lavoie had written practically the entire report Captain Penrose said he
did not know that. When asked if he knew, at the time it was written, that the arrest report contained

inaccuracies when compared to the video Captain Penrose stated “ng”,

When told that the BOI had been advised that some of the detectives in SIS would go over to other
detective’s computers and add to their report and that the officers would type what they had done
themselves or observed themselves as if the noted author of the raport had written the infarmation into
the report Captain Penrose asked for clarification and stated, “So, s0 we’'re clear you mean somebody
would go onto somebody’s computer and their desk, somebody different than the officer that wrote the
report.” After learning that his clarification was correct, Captain Penrose stated that he did not know

that.

When told that it has been suggested to the BOI that when the arrest was being written by Detective
Lavoie that the supervisors were in the general area and aware of what Lavoie was doing Captain
Penrose stated, “I was aware that Detective Lavoie and Raff Rivera were in the area, of in Raff's, at Raff's
desk and they were both discussing and discussing the, the composition of that report.” When asked if
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he remembered who was actually writing the repcrt at that time, Captain Penrose stated, “I did not pay
attention in that, in that great detail to actually see who was actually compasing tha report.”

During the interview Captain Penrose gave a gensral description on the sat up of tha SIS office and
even drew a picture of the office and how it was set up. He also told us that Datective Rivera's desk is
located outside of Captain Penrosa’s old office. While Captain Penrose was in his office he did not hear
any specific conversations by the detectives. Captain Pznrose took over th= Special Investigations

Section as a Lieutenant in the middle of 2016, Q

When asked why the search warrant return was done Iata Captain Penrose did not know why. He
relayed that it is the responsibility of the case detective to complete the return. He stated that sither he
or Sgt. Desmarais verify that the returns are done on time. Captain Penrose did not know why the return

was done late.

The Captain has never seen a copy of Trooper Vicanta's report. Captain Penrose did not have any
contact with the DEA over the search warrant being dene. When asked why he did not notify the DEA
when SI5 served a search warrant on a fadaral target Captain Penrose respondad that he thought it was

done through Detective Lavoie.

Captain Penrose did not take part in the briefing at LGH - Saints Campus prior to the operation.
When asked where he and Sgt. Dasmarais were at that time Captain Penrose stated that the two “were
tied up on anaother, another call, another investigation.” \When told that a big issue we question is why a
supervisor was not detailed to thrs operation, Captain Penrose stated, “So the explanatian of that is its,

it's a Federal Investigation.”

When asked about his members being involved in the investigation, Captain Penrose said, "My
members weren't involved until, until we got the cail that so if | can, if I can backtrack so we can
understand or | can convey what a, | receive a phone call from Detactive Lavaie indicating that the DEA
had an operation going on within the City of Lowell. Now in my time in the Vice Unit | was aware that
there were several investigations going on within the City of Loweli from the State Police, and the DEA
from the FBI that my, one of my purposes in that unit was to develop relations with these different units
50 we could know what‘was going on. A lot of times they did not provide information to us because of
operational security. In this case | received information from Detective Lavoie while we were currantly
invoived in another investigation within the City of Lowell. He informed me that they had information
from the Wira that somebody may possibly be coming into Lowell with a quantity, a large gquantity of
narcotics. At that point in time | asked him do you need our assistance or is this a separate investigation,
is this a DEA investigation, he informed me not and I'm not quoting him but he informed me, he goes
we are all set we have plenty of help. Meaning and what my understanding was is his unit, the DEA Unit
he was assigned to had plenty of help, then I said do you need us, like do you need our hielp. And he
goes maybe. If we need to cover the wire, what covering the wire means is the wire is an active and on-
going investigation. If they show their hand meaning if the DEA shows that their involved in an
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mvestigation that the bigger target of that investigation would be tippad off, so and this, and I've been
involved in investigations like this before so they would, ha would reguest if in fact this was occurring
that we assist, the Lowell Police Department Vice Unit assist him with the arrest to mask the bigger

investigation.” 67 :

When redirected to answer the question asked by Captain Hodgdon, Captain Penrose stated.
“Because at 50 as you're aware when this information came in, it, it's coming in fast.” When told that we
were still trying to figure out why a supervisor did not go to the scene when his detectives were there,
Captain Penrose stated, “So we're, we're out with investigation and ! have to make sure the one we'ra
actively involved with is covered properly. So after that | said do you have your help. he said yes | do, |
said ok. We're involved, I, | have an investigation | need bodies on this investigation | believe we were

working with an outside agency Billerica.”

Captain Penrose was told that the BOI was trying to figure out if he or Sgt. Desmarais were tied up
and that is why a boss was not sent. Captain Penrose stated, “i like to be involved in everything that's
going in the city and again like I mentioned earlier my purpose in that unit because there have been
fractured relationships between outside agencies and the Vice Unit so anytime | can meet with an
outside agency, I'm gonna, I'm gonna jurnp on it. From in after our first interview after that l, |was
reflecting on this an awful lot for obvious reasons and, and with that | was trying to remember to the
best | can to the best of my ability how that went on that night and you expiained it perfect. it was very
fluent and it was happening fast. My focus was on our initial investigator | had when we started the
initial investigation, the Laily's investigation with Tewksbury and 8illerica.”

This interview ended at 12:17 pm.

On December 18, 2018 Detective David Lavoie came into the EOC at the Lowell Police Department for
a scheduled third interview. Detective Lavoie brought Attorney Doug Lauison with him as his Union
Representative to the interview. The interview started at 9:02 am.

During the interview Detective Lavoie was given SN - 2sk:d if that

belonged to TFO Mallay. Detective Lavoie checked his phone and told us that the number belonged to
DEA Agent Jeff Commander assigned to the DEA in New Hampshire. Detective Lavoie was then asked if
Jeff Commander could have been the contact that called him while he was off duty to which he replied

that that was a possibility.

Detective Lavoie was then asked if he still had the text messages from Trooper Francisco Vicente from
the night of March 7, 2018. Detective Lavoie informed the BOI that he had since Botten a new phone but
had some screen shots of the texts between the two. Detective Lavoie reports that he got the new
phone on October 23, 2018. He then went over the text messages between he and Trooper Vicente, @

?good hit bro | didn’t know you were going to roll into the house we would have
stayed out great hit, | said laughing out loud we didn’t either. I'll lock at the totals of everything later on
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and this is all at 7:14AM the next morning " Detactive Lavole continued “ha said sounds good, 1 said 200
grams of, grams of coke we baiieve could ba fentanyl ar or tha next one says fentanyl, over 200 grams
may; I left before they counted the money fully maybe 3 grand maybe total guess. And he says awesome
thank you just briefing the boss, he's stoked at how it all went down minus the accident reports, |
laughed ha ha. I said ha was born in 87 and it looks like the stuff located in the house testad positive for
fentanyl and it was just over a thousand grams so another kilo of that and it was 10 grand in cash. He
said holy shit wow. Yes they, they did field and then it’s the naxt one, yes they did field test kitson it
came back positive for fentanyl. Now i got to go back to this ona. Then | have this ona that says | think
this one is maybe later on, hey this is from Cisco hey bud | wou'ld like to see if we can check Aarons
phone for messages with my New Hampshira target, did you guys have access to the phone. it was
locked and he wouldn't unlock it, thera was a, it’s in a faraday bag and put on the airplane mode, maybe
shut down now but we couldn’t get into it. Ok thanks, was trying to see how much my customer was
getting and doing a reverse with him, but | think, I'll think of samething thanks again.” -

Detactive Lavoie was asked if he had any texts from tha nght of March 7, 2018 on his phonea. He
believes that the texts quoted above are the only texts he had exchanged with Trooper Vicente,
Detective Lavoie was unsura if he and Trooper Vicente had baen texting on the night of March 7, 2018,
he believes he was talking to him on the phone. Detective Lavoie thinks that if he had had more, he
would have screen shot the texts as he did with the ones discussed above,

Detective Lavoie was told that a review of his phone records showed that he had tried to call Trooper
Vicente a number of times on March 77 between 5:30pm and 7:00pm. Detactive Lavoie stated that this
was the time period that he was out to dinner. Detective Lavoie was then explained that during this
period his records indicate that Sgt. Desmarais had tried to call him around 7:18pm, Lavoie calls Sgt.
Desmarais back, Lavoie then tries to call Vicente back and then he and 5gt. Desmarais text back and
forth with each other. At approximatety 8:30 pm Detective Lavoie and Trooper Vicente have a taxt
conversation back and forth. Detactive Lavoie did not recall the content of those taxts. Datective Laveoie
was not 100% sure on this but believes this is when the DEA Task Force mambers were either in Lowell

or heading down to the city.

Detective Lavoie believes that he arrived for the operation approximately ane hour before the arrest
occurred. The time of the arrest was 21:35 hrs. Detective Lavoie is not sure at what time the Loweil SIS
detectives arrived on scene, ha called them so he knows they were there.

Detective Lavoie did not remember if he was given any information indicating that an operation was
being planned for the night of March 7, 2018. He did nat know Paul Aaron’s past practices as it
pertained to his order patterns. Detactive Lavoie did not believe that Trooper Vicente would have prior
knowledge on the investigation being conducted by a different New Hampshire DEA Task Force.

Detective Lavoie was not clear why he was trying to call Trooper Vicente, he stated that. “I probably
would have been informed through the DEA guys and then after that trying to call him, |t helieve, |
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don't, | don't know.” It should be noted that DEA Azent Commander and Task Force Officer Malloy are

on a different task force than Trooper Vicenta. @

Detective Lavoie was asked about a description that he gave of the apartment building. In his email
he describes the layout of the apartments and how it has apartments on High St. and on the front side
of the building. It should be noted that in his email Detective Lavoie does not refer to the building
address by number. Detective Lavoie was shown a photograph of the building the BOI was speaking of
as well. Detective Lavoie agreed that tha description he gave in the email was that of the area we were

speaking of.

The surveillance tapz that Trocper Vicante requested Detective Lavoie attampt to recover was never
gotten. Detective Lavoie remembers asking someone if the store owhers were friendly towards the
police and the person did not know so he never went to the store. When asked v.ho had told him this
Detective Lavoie could not remember who gave him the information. When pressed on if it could have
been scmeone from 515 he said it could have been but it also could have been the area car officer.

Detective Lavoie was asked if he had shared the information that was in the Vicenta email to either of
the SIS supervisors or SIS detectives. Detective Lavoie stated that he did not remamber providing this
infarmation, but “I dor’t know”. \When asked if he or anyone had gone up to the area of the store
where Vicente commented on the camera Detective Lavoie stated, “No bacausa thay were watching
that area, for some reason they thought that it was going to be delivered on Stackpole Streat that's why
| was on Stackpole Street. Because | believe on the phone conversation the main targets talking
Stackpole, Stackpole so | was on Stackpola Street.” When asked if anyone had checked the area of the

store after Paul Aaron’s arrest, Detective Lavoie did not believe so.

When asked if he could recall the name of the DEA supervisar on scene Detective Lavaie said no.
When asked if the name Dave McGuckin would refresh his memory Detective Lavoia stated that he
knew Dave McGuckin was a supervisor from New Hampshire but he would not be able to tell us what he
looked like. When told he was the operator of the Durango that pulled up to the scene of the arrest and
parked on the right-hand side of East Merrimack St, Detective Lavoie stated he had no idea that

McGuckin was even at the scene.

Detective Lavoie was told that members of the BOI had spoken with Dave McGuckin and he had told
us that he had had a conversation with an officer not from his task force and the two had walked up East
Merrimack St. to check and see if Paul Aaron’s name was on a mailbox. Detective Lavoie was asked if he
was the officer talking to Dave McGuckin and Detective Lavoie said no. When asked if he knew who the

detective was that did Detective Lavoie said no.

When told that during his previous interviews he attributes getting information on the arrest from
Trooper Vicente, but could not remember Trooper Vicente telling him the information in the report that
was incorrect, Detective Lavoie stated, “ can't specifically remember him specifically telling me exact
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words or ! just cannot”, Detectiva Lavoie states, "I don't ramamber verbatim of a iot of things of day to
day basis stuff like that but you know with ragards to this | would have asked.” He also knows from his
own past practice that he would have talked with Traoper Vicente about what had occurrad at the

scene.
g

-

Detective Lavoie was asked about a one minute phone conversation he had with Trooper Vicente
shortly after the operation ended. Members of the BOI believed this call was possibly to Trooper Vicente
asking for directions back to Interstate 93. Detactive Lavoie stated, “! vaguely remember something
given them directions the best way but  would have | think | would have told him on scene because they
were just leaving on scene and they were going towards the rotary that way. | don’t remember a phone

conversation with that being said.”

The interview ended at 9:23 am.

Areview of the Lowell Police Department's internal video from the night of March 7, 2018 and the
early morning hours of March 8, 2018 shows members of SIS entaring the offices of tha Criminal
Investigations Section. As a result of this a determination was made that members of the Criminal
Investigation Bureau would be interviewed to determine if they had information that could assist in this
investigation. The following is a review of those interviews. This review is not intended to be a verbatim
transcript of the interviews. Please refer to the audio recording of each interview for a complate

detailed account of the interview.

On December 14, 2018, at 7:55 pm, Sgt. Joseph Murray was interviewed in Criminal Investigation
Bureau offices where he works. Sgt. Murray has been employed with the Lowell Police Départment for
26 years. 5gt. Murray was assigned to work March 7, 2018. When asked if he remembered any members
of the SIS coming into the office that night he answered no. When asked if he recalled the evening at all,
he stated no. When asked if he recalled SIS detactives asking for his help with a search warrant or arrest
report he said no. While speaking to Captains Hodgdon and LeBlanc, Sgt. Murray stated that SIS
members would come in every now and then mostly to use an interview room but he did not remember
them doing se on this specific date. He had no recollection of ever helping them with a search warrant.
He stated that if they had asked to use the office they would have been allowed to.

The interview ended at 7:56 pm.

On December 14, 2018, at 8:06 pm, Detective Nathan Bowler was interviewad in the Criminal
Investigation Bureau offices where he is assighed. Datective Bowler has been employed with the Lowell
Police Department for 17 years. Detective Bowler was assigned to work on March 7, 2018. Datactive
Bowler was asked if he recalled any members of SIS coming into the Criminal Bureau that'night, he
replied he did not remember seeing any of the $IS members. He was then asked if he recalled assisting
any members of the !5 with either a report or a search warrant that was being written and he said he

did not.
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The interview ended at 8:07 pm.

On December 14, 2018, at 8.14 pm, Detective Christopher Gonsalves was interviewed in the Criminal
Investigation Bureau offices where he is assigned. Detactive Gonsaives has been with the Lowell Pglice
Department for five years. Detective Gonsalves was working on March 7, 2018 in the Bureau. He was
asked if he recalled any member of the Special Investigations Section coming into the Criminal Bureau,
he stated no. He was then asked if he racalled assisting any members of SIS with aither writing a report

&

or search warrant or assisting them in anyway, he stated no.

The interview ended at 8:15 pm.

On December 14, 2018, at 8:22 pm, Detective Joseph Borodawka was interviewed in the Criminal
Investigation Bureau offices where he works. Detective Borodawka has been employed with the Lowell

Police Department for 3 years.

On March 7, 2018 he was assigned to work the Criminal Investigation Bureau. Ha was asked if during
the night he remembered any detectives of the Special Investigation Section coming into the Criminal
Bureau. Detective Borodawka stated that he did not remember that happening. He was than asked if he
had recalled assisting any SIS detectives with either writing an arrest report or a search warrant or just
assisting in any way with an arrast report or search warrant and he said he did not recall.

The interview ended at 8:15 pm,

On March 7, 2018 Tewksbury and Billerica narcotics detectives assisted the Lowell Police SIS
detectives in two operations. As a result of this a determination was made to interview the four
detectives to learn if they had any information that could be useful to this investigation..The following is
a review of those interviews. This review is not intended to be a verbatim transcript of the interviews.
Please refer to the audio recording of each interview for a complete detailed account of the interview,

On 12/18/2018, at approximately 5:05 pm, Tewksbury Narcotics Detective Patrick Connor was
interviewed at the Tewksbury Police Department’s Criminal Bureau. Tewksbury Detective Sergeant

Robert Field sat in on the interview.

On March 7, 2018 Tewksbury Detective Patrick Connor and his partner Detective McLaughlin came to
Lowell to work a joint investigation with information TPD had supplied to LPD SIS members regarding a

drug supplier.

As a result of this investigation QESSNENRPwas arrested on narcotics charges. As this operation is
wrapping up Detective Connor and his partner are asked by Sgt. Desmarais if they can assist in an
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operation. The two detectivas agree to the request. Detective Connor did not know the time, but he

reports it was dark out. 5

The two detectives travel to Lowell Genera! Hospital - Saints Campus and meet LPD 5iS who were
there. Detective Connor reports that Detectives Dokas, Laliy, Lavoie and a few other LPD Deteactives
were there as well. There were also two Billerica Police Detectives there as well. New Hampshire DEA
members arrived at some point. Detactive Dokos ended up joining the two Tewksbury detectives in
their vehicle. The detectives were in 2 G SESEEENIRERD D-tctive Connor did not know any of the
DEA members or where they were from. There was a briefing held at the hospital by Detactive Dave
Lavoie. The detectives cleared the hospital approximately 5-10 minutes after they had gotten there.

When the two Tewksbury Detectives and LPD Detective Dokos laft they were monitoring the
operation via Detective Dokos’ portable radio. Detactive Connor reports that they drove to a side street
in the area of the hospital. He does not know the name of it, but he balieves it was a one way. The street
had a church and an apartment building on it. Tha three datactives tried to get observations on the
transaction. They did not know from where the target was coming from, but they knew he would be on
foot. From the briefing they knew a taxicab was coming. The thrae ran a “running observation” to see if

they could identify somebody walking or a taxi cab.

Detective Connor did not know who was calling out the oparation on the radio. At some point they
hear that someone had an eye on the taxi cab. The three waited in the area for approximately five
minutes and then head down the street that they were parked on. They came upon the others involved

in the operation stopped at the scene on East Merrimack St.

The truck was parked and they walk up East Merrimack St. towards the scene. Upon arriving there
Detective Connor sees a black male in custody, he was in handcuffs with a number of officers around
him. Detective Connor guesses that he was on the scene five — ten minutes before the LPD Wagon
arrived on scene. Shortly after the wagon was on scene the two Tewksbury datectives cleared the scene

and returned to Tewksbury.

Detective Connor did not hear anyone talking about a search warrant while he was on scene, When
asked if he or Detective McLaughlin walked up the hill on East Merrimack St. with a member of the DEA

Task Force, he said no.

On 12/19/2018, at approximately 5:31 pm, Tewksbury Police Narcotics Detectiva Michaai Mclaughlin
was interviewed at the Tewksbury Palice Criminal Bureau.

On March 7, 2018 Detective McLaughlin and his partner, Detective Pat Connor were assisting in a

controlled buy in Lowell with detectives from Lowell and Tewksbury. Detective McLaughiin said that SIS
Detectives Dokos, Kew, O'Donnell. Lally and Sgt. Desmarais were at the operation. He did not recall if tt.
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Penrose was there. After this operation was completad tha two Tewksbury detectiveswere asked to

assist in 3 second investigation that was going to be a Kilo rip. @

Detective McLaughlin reports meeting with Lowel! SIS Detectives and DEA Task Force members at
Saints Mermorial Hospital, (LGH Saints Campus). Once at Saints Campus Datective McLaughlin reports
LPD Detective Lavoie being on scane as well as LPD Datective Rivera. He also believes that Sgt.
Desmarais was on scene. Detective McLaughiin said that the briefing took approximately ten minutes,

The Tewksbury detactives and LPD Detective Dokos wers riding together. They took up a pre-
surveillance position near a church; he does not know the name of the street. Detective Mclawvghlin did

not know who had the y2 during the pperation.

At some point the taxi cab had driven by their location. Tha three waited for the call an the stop, but
they never heard it. At some point they cleared their surveillance location and took a left. They pulled
into a side street and walked around the corner up to the arrest location. When they arrived at the
location Detective McLaughlin saw a black male in handcuffs standing on his fzet. Detective McLaughlin

did not know the name of the man in handcuifs.

When asked if a DEA Supervisor identified himself to Datactive Mclaughlin he stated no. Datective
McLaughlin did not check to locate an apartment of the male under arrest. He did not know if anyone

did.

The Tewksbury detectives cleared the scene and returned to Tewksbury.

The interview ended at 5:30 pm.

On December 21, 2018 Billerica Police Detective lan Taylor was interviewed at the Billerica Police
Department, Criminal Bureau. The interview began at 2:08pm.

Detective Taylor is a detective who specializes in narcotic investigations. On March 7, 2018 he was
working a joint investigation with another Billerica Police Detective Daniel O’Leary, along with
Tewksbury Police and Lowell Police SIS Detectives in Lowall. Later in the night he assisted with the DEA
in the city as well. Detective Taylor reports that Tewksbury datectives had received information about a
potential narcotics dealer that they notified Lowell about. After an arrest was made in that investigation
Sgt. Desmarais asked the Billerica detectives if they could stick around and help with another ongoing

operation. The two Billerica detectives agreed to stay.
Detective Taylor reported that there was a period of time from the end of the fi rst operation ending
and the other cperation beginning. After a waiting the group met at Saints Campus (LGH). Detective

Taylor stated that the snowstorm was beginning, he called it an incredibly severe storm. While at Saints
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Campus there was a briefing on the operation but he does not remember the specifics; he did know that
it was a DEA operation. Detactive Taylor believes that LPD Detective Lavoie participated in giving the
briefing. Detective Taylor reports that there was another man participating in the briefing as well but ha
did not know his name. The two Billerica detactives wera operating an unmarked cruiser. When the pre-
surveillance started they went with LPD Datective Lally, in his vehicle, for the operation.

Detective Taylor is unsure of their exact location but he knew it was across from the hospital parking
garage, a side street possibly off of East Merrimack St. Detective Taylor thinks that they were briefed on
a taxi being involved in the operation. The three detectives sat in the area for about a half hour, maybe
under an hour he thought. Detective Taylor did nct know who had the eye of the operation, The
detactive remembers something about someone with glasses being involved. but he did not remember

if they were talking about “the actual person arriving or the person meeting.” Cp
3

When he arrived on scene the arrest was completed. He remembers people being under cover of tha
building overhang because of the weather. He thought a crash involving an unmarked cruiser had taken
place. He was concerned with the weather, and their vehicle being parked facing down the hill of East

Merrimack St. with commuters driving down the hill as well.

Detactive Taylor was uncertain if tha LPD Wagon arrived, he was not sure if he was there when that
occurred. He did not lock at any mailboxes himself, and he did not recall anyone else doing that,

The interview ended at 2:20 pm.

On January 10, 2019, at approximately 2:10 pm, Billerica Police Narcotics Detective Dan O'Leary was
interviewed at the Lowell Police Training Center.

On March 7, 2018 Detective Dan O’Leary and his partner lan Taylor were working tha 4:00 pm-12:00
am shift. The two were working with the Lowell Police SIS Detectives and the Tewksbury Police
Departments Narcotics Detectives on an operation in Lowell. The Tewksbury Detectives, Pat Connor and
Mike Mclaughiin, had developed information that a@Pwas selling drugs in the Back Central area in

Lowell,

Detectives O'Leary and Taylor met up with Lowell Detectives Lally, Rivera, Dokos, and Sgt, Desmarais
at approximately 7:00 pm he believes. The operation was conducted and an arrest was made. He
befieves the arrest was made between 7:30 pm and 8:30 pm. The detectives drove back to the parking
tot of the SIS offices and were told that Lowell IS had information that someone was making a dalivery

in Lowell. They were asked if they were willing to help out.

The detectives drove to the LGH - Saints Campus and met up with Lowell Police Detective Lavoie, SIS
detectives and some others that he did not know. He believes that Sgt. Desmarais was there, but he is
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unsure. During the meeting intelligence was given on what they should be looking for. The drug involved
was reported to be fentanyl. Detective O’Leary believes that they were told the information was coming
from a wiretap. When he asked if anyona identified thamselves as DEA or a DEA Supervisor, he said no.
He did say that he knew one of the DEA agents from attending trainings with him in the past.

After the briefing the two Billerica detectives drove with Detective Laily in his unmarked cruiser.
Detective O'Leary believes they took up a surveillance position on Stackpole St. across from the hospital.
The trio’s assignment was to watch to see if the cab arrived. At some point someonea said that the cab

had arrived, he did not know who. @

Detective O'Leary did not see the cab travel to any specific location. He raports that the defraster in
the unmarked cruiser was not working and it was a blizzard outsida. Detectiva O’Leary did not have the
eye on the deal; neither did the others he was with. At some paint the cab did drive by tham.

Detective O'Leary never saw the hand to hand transaction. The group eventually looped arcund and
came down East Merrimack St. Detective O’Leary stated that “tha road was horrible “. They parked up
towards the Immaculate Canception Schoo! and walked down to the scene.

Detective O'Leary reports upon arriving at the scene he saw the others from the debriefing as well as
Detectives Lavoie, Rivera, and the DEA agent he knows there. Ha also saw a person in handeuffs
standing in the entryway of a building, out of the weather. The arrest was done prior to his arrival at the

scene.

Detective O'Leary never heard a conversation about a search warrant or whera the prisoner lived. He
did not walk with any task force mamber looking at mailboxes for names.

The interview ended at 2:20 pm.

On January 4, 2019 Captains Hodgdon and LeBlanc drove over to—

who informed detectives, when they went to 193 East Merrimack St., that Paul
Aaron lived in apartment § at that location. Detective Dokos reports showing (D 2 Booking

Phato of Paul Aaron without any identifying markings on it vie s the photograph and
identifies Paul Aaron and states, “yes that’s Paul my neighbor. QR went on to teil the
detectives that Paul Aaron was a good friend of_believed that Paul Aaron lived alone in the

apartment.

While speaking wit verified most of the information supplied in Detective Dokos’
affidavit except@Pdenies that the detectives showed@li) a ohotograph of Paul Aaron. When asked if

was sure,~ A decision was made to interview Detective Lally and Qokos on the
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mconsistency between the affidavit and _ A decision was alsd made to ask @i

—to give a recorded interview to Captains LeBlanc and Hodgdon.

On January 7, 2019, at approximately 5:19 pm, Detective Lally came into the EQC of the Loweil Police
Department for a scheduled second intarview. Detective Lally brought LPD Officer Chris Smith with him

s his Union Representative.

Detective Lally was asked if after speaking with Paul Aaron in the cellblock on the night of his arrest,
he and Detective Dokos traveled to the building Paul Aaron lived. Detective Lally stated, “Yes” to this
quastion. He was handed a copy of tha search warrant afficavit and read the portion of the affidavit
labeled number six. After reading it Detective Lally was asked about his interactions wit i

- Detective Lally reports that he remembers(EEREND

being very cooperative. (IS invites the two into‘apanment.. brings the two to the back

of@apartment and showed the two detectives the — with Paul Aaron’s

apartment. Detective Lally had an impression that the two knew each other very well. He also believes
that.said Paul Aaron acted as a handyman in the building.

When asked if he remembered if 2ither he or Detective Dokos showed (- rhotosraph of
Paul Aaron, Detective Lally stated that, “! don’t have an exact recolfection but it's something we would

typically do.” \When asked if they would have used a paper photo or a cell phone Detactive Lally stated,
“It could be either way you know if we had an (Pad, it would be on the IPad, if it was the booking photo
from that night, it's the booking photo from that night but | don'’t recall.” '

Detective Lally was asked if he knewqj BBl prior to that night he stated, “If | did know (R |
don’t remember meeting @but | have no recollection of dealing with @oefore that night.”

The interview ended at 5:23 pm.

On January 9, 2019, at approximately 5:17 pm, Detective Dokos came into the conferénce room on
the second floor of the police station for a scheduled second interview with the BOI. Detective Dokos
brought LPD Officer Chris Smith with him as his union representative.

Prior to starting the interview Detective Dokos was given a copy of his search warrant affidavit for
Paul Aaron’s apartment for review. He was asked what he recalled from his interaction with i
—to which he stated, “On that night myseif and Detective Lally we traveled to 193 East
Merrimack Street, we were able to enter the main entrance of the building when we wefe there we
then proceeded up the stairwell, we were greeted by a person in another apartment. From there we
traveled upstairs, we knocked on apartment 5 for approximately 5 minutes after receiving no response
we then knocked nd we, me and Detective Lally were greeted by Oy

WP 0ctective Dokos went on 1o state, “While speaking with (N
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knew who lived in apartment 5 @@stated yes it was Paul.. stated he lived there for some years. Then

at some point detective showed (P picture of Paul Aaron with no identifying information,
@D identified that that was Paul Aaron and than we left there afterward, | forget how-long we were

there exactly.” Cg

When asked if he remembered who showed her the picture Detective Dakos stated he believed it
was him. When asked if he rememberad how he showed.the picture, if it was printed, Detective
Dokos did not recall but he balieved it was aither on an iPad or phone. He did not beliave it was a
printed photograph. Datective Deokos stated, “I just don’t recall if it was my IPad, Laily’s IPad, my phone,
his phone [ really don’t remember.” He did believe that it was a booking photo. When-asked if it was
definitely not a printad photo he stated, “l can’t say 10025 sure but |, | don't believe it was.”

When asked if once he went back to the office he printad the photograph from a phone or iPad and
placed it into any type of file, Dokos balieved he did not do that. Ha was even unsure if ther2 was a case

file for the Paul Aaron arrest.

The interview ended at 5:20 pm.

Prior to leaving the conference room Detective Dokos, in the presence of his union representative,
told Captains Hodgdon and LeBlanc of another encounter he had with— The recording was
restarted, at 5:22 pm, and Detective Dokos stated, “Approximately a month and half after the search
warrant, we the 515 Unit along with other Law Enforcement Agencias executed a wire takedown. On that
given day we went to 193 East Merrimack Streat, we had to breach Paul Aaron's residence, when we
secured that residence for another szarch warrant-exired. residence and expressed

.displeasure towards myself and | belive other detectives were thare as well with ]
When asked if it was fair to say .was upset with the detectives, Dokos stated,

definitely upset and it just became apparent to me that.was aware that .
did not have access to the affidavit. So | was, lead me to balieve that Paul had
Detective Dokos has not seen.since that day,

The interview ended at 5:23 pm.

On January 11, 2019, at approximately 3:34 rm Qe
*ﬁis interview was audio recorded using an LPD iPad.

G s asked to bring @§attention back to the night of March 7. 2018 and the eariy
morning hours of March 8, 2018 @was asked what @ =cailed from that evening and early morning.

@ <o ts gotting 2 knock on@y door. P 'd answered the door and so the guys
had introduced themselves and said do you know the U ;- oot Paul, | said

he’s lived Do you know if he's home or whan, when he works and
basically had asked me a couple questions of | knew of his comings and goings or, or whare he works
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you know so we know

and | said | don’t but you know him and

reports telling the detectives that Paul Aaron was never home because he worked all the time,

When asked where Paul Aaron worked @R reports them telling her that Paul Aaron was a
wanted fugitive that was being investigated. When asked about the buiiding @RS ivited the

two in. As they were walking in (i lJ MR for their identification. WM reports that the two
@B thcy were wondering when @ was going to ask for them. P

G ;o\ cd the two detectives— showed them the back porch that
G 10! the detectives that @ did not want to

know what Paul Aaron had done, he had ((EMJE®In the building for many years. The datectives left

the building.

Later that evening they came back. (NS stated, “After showing them around later on that
night it was like 3 o’clock in tha morning when they cama and they did the search, search warrant and

so then at that point 1was trying to get ahoid of Paul but from every time | had encountered one of
them they had said he’s a wanted fugitive, he’s guilty of all of this and | said that to me you know what |

mean it’s not preof you know it's an accusation but.”

When told that it sound Iike. had talked to them (detectives} a previous time /il RN
stated, “Well the thing was that they | had spoken to them that time and then | can’t remember exactly
afterwards but if it was the day of the swat team or what not or prior to because they had come a
couple of times and said is he home and | said no you know | have no idea it’s not like | watch his
comings and goings. | only know when he’s home because 1 can haar his boots you know. 5o | know that
had encountered them after that but I don’t, don’t recail exactly how much.” When askad if it was the

same two detectives from the first night GEJ MR was unsure.

When asked if.was shown a photograph, she stated, I never saw a photograph.” When asked on
a piece of paper, phone, or iPad she said no. @ was “absolutely sure about that.” e RN

believes they came back with the swat team on the same night.

QI = ports assisting Paul Aaron after he had been released from jail. (IR heiped

Paul Aaron upload videos from the interior of their apartment building that had been given to him from
the landlord. The videos were from the night of his arrest.

When asked if—had any conversations with Paui Aaron or any detectives about @@ being

upset because @) was named in a report-stated, “No because | would have stood up for
him anyway and | had a feeling at that point after talking to his father once the search team, the search

warrant of whatever there was a time last between the time that he had gotten arrested we had figured
out we were being listened 10 or whatever but that never botherad me cause again you know there was

anything | saw as being wrong.”
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The interview ended at 3:40 pm.

in Detective Dokos' affidavit, for the s=2arch warrant of Paul Aaron’s apartment, he makes nota of

showing a bogking photo of Paul Aaron. He does not note if it was a paper

photograph or a photograph shown on a department issued iPad or a cell phone. (B

GEEEREREEEY ot shown a photograph on the night of March 7, 2018,

Detective David Lally stated he does not have an exact recollection if a photograph was shown to (i
WGt stated “it's something we would typically do.” Detective Lally did not know if he and @i

W had met before. He did get the impression that—and Paul Aaron knew each other
very well. Detective Lally also noted that_ was cooperative towards him.

Detective Dokos stated that QIMEER® 25 shown a picture. He did not remember if it was a
printed photograph or from an iPad ar iPhone. He did not know if it was from his phona or iPad or

Detective Lally's phone oriPad. Detective Dokos stated he could not b2 completaly sure that it was nat a
printed photograph, but he does not believe it was.

A review of the video from the interior of 193 East Merrimack 5t. shows Datectives Lally and Dokos
arriving there at 11:56 pm on March 7, 2018. The video follows the actions written in Detective Dokos’
affidavit. When they ascend the staircase to their l2it they go out of view of the cameara, The detectives
are seen coming down the stairs to the landing and back in full camera view at 12:11 am. Detective Dokos
has what appears to he a piece of paper in his left hand. The two appear to have a brief conversation. A
white object can be seen in Detactive Dokos’ left jacket pocket that may also be a piece of paper. They
begin walking down the stairs. The two appear to have a conversation white on the stairs and then walk

out of the building 3t 12:12 am.

It should be noted that{ D was charged with Assault and Battery on a Police Officer @D

GHD. o this date the owner, GENSEENEEIRD. cailed officers to QIR

had a locksmith on site attempting to change the locks to vacant apartment 5. While in the process of

completing this_ bezan yelling at the two. When the police arrived—toid the
officer that_ had a key to the former tenant’s apartment but was refusing to return it. It
should be noted this vacant apartment was that of Paul Aaron, andSEEEER had a key to it. When

an officer went to ask (I to return the key. While in the apartment (D a5
uncooperative. At one point.pushes past the officer and in doing 50 caused him to fall down stairs of
the building. . was taken into custody @ was running out of the building.

The BOI attempted to verify if a photograph was printed or viewed electronically but are unable to do
s0. The printing of photographs te LPD printers is not specifically tracked in the Larimore System. The
use of electronic devices, such as phones and iPads, remotely accessing the LPD system, show the user
logged on but not what was viewed. The logs don't show when the user logs out.
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FINDINGS

This Board of Inquiry has reviewed the Lowell Police arrest report, search warrant, court testimony
{NHSP Trooper Vicente), reports filed with the Drug Enforcemant Agency, and other pértinent
documents. The Board of Inquiry has also conducted numerous interviews as to the actions taken by
personnel on scene and reviewed video. The Board of Inquiry believes that Lowell Police SIS Detectives
had the necessary probable cause to arrest Paul Aaron on the night of March 7, 2048,

The Board of Inquiry found the foilowing issues related to the Paul Aaron arrest report and search
warrant affidavit: @

1- Detective David Lavoie acted as a ghost writer for Lowell Police Arrest Report 2018-003891A
that was submitted under Detective Rafael Rivera’s nama. Datective Lavoie authored the report
in a misguided attempt to protect the existence of an ongoing multi-jurisdictional narcotics
investigation that was utilizing a wiretap to further the investization of a major fentanyl
distribution network. The detective / officer under whose name the report was submittad
should have written the arrest report and verified all of the facts of the arrest with NHSP

Trooper Vicente and othar assisting datectives / officers.

2- In both the arrest report and search warrant affidavit the taxi delivering the fentanyl is noted as
being on East Merrimack St. @ Fayette St. This information is inaccurate; the taxi was parked on
Fayette St. by the Immaculate Conception Church. This is where Aaron conducts the drug
transaction with the taxi. This should have been verified with NHSP Trooper Vicente.

3- When New Hampshire Trooper Vicente first approached Paul Aaron, Aaron did not turh around
and walk towards the doorway of 193 East Merrimack St. This is inaccurate information in the
arrest report. Paul Aaron turns and moves towards the doorway of 177 East Merrimack St. This
should have been verified with NHSP Trooper Vicente or other assisting datectives / officers

who were present.

4- The arrest/search warrant affidavit states that Trooper Vicente approached Paul-Aaron
simuitaneously with Detective Kew and Rivera. This information is inaccurate, Trooper Vicente is
alone when he approaches Paul Aaron and takes him to the ground. This should have been
verified with NHSP Trooper Vicente and / or SIS Detectives Kew and Rivera,

5- The arrest/search wasrant affidavit states that Detective Kew grabbed Paul Aaron’s arm and the
bag then fell to the ground. This is inaccurate; the bag was droppad by Paul Aaron just prior to
Detective Kew coming in contact with him. This should have been verified with NHSP Trooper

Vicente and Detective Kew.
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6- The arrest/search warrant refers to Paul Aaron turning his body in an aggressive manner to
again try to get into the doorway of 193 East Merrimack St. This statement is inaccurate; Paul
Aaron was on the ground when Detactives Kew and Rivera reached the arrest scene. This should

have been verified with NHSP Trooper Vicanta and / or SIS Detectives Kew and Rivera.

7- The arrest report states Trooper Vicente and | were attempting to secure Paul Aaron when Paul
Aaron continued his attempts to get away from detectives and anter into the building. Trooper
Vicente was able to secure Pau! Aaron. This statement is inaccurate, Paul Aaron was already
down and the video disputes this information. Detective Rivera is the detective that placed
Aaron into handeuffs. This should have been verified with NHSP Trooper Vicente and / or

Detective Rivera. @

While writing his search warrant affidavit Detective Dokos cut and pasted portions of the arrest
report marrative. in doing so he never changes the tense of the person in the arrest report from
first person to third person. This mistake makes the affidavit read as if Detective Dokos is the
person in the arrest report assisting on scene. Detective Dokos was with two Billerica narcotics
detectives during surveillance. The thrae detectives missed the takedown signal. As a result,
Detective Dokos arrived at the arrest well after Paul Aaron was taken into custody and took no
part in the actual arrest. This should have been reviewed properly by an SIS supervisor.

9- In his szarch warrant affidavit Detective Dokos writes that he spoke with Detention Attendant
Paul Hadley while he and Datective Lally were in the celtblock. This is inaccurate; DA Paul Hadley
was not working on March 7, 2018 on the 5:00pm-1:00 am shift. The investigation has
determined that Detective Dokos spoke with SDA Brian Johnson that night. This should have
been verified by reviewing the Lowell Police booking sheet to verify the detention attendant.

5gt. Daniel Desmarais did not review the search warrant affidavit properly prior to the
application being submitted. The sergeant had a duty to ensure that it was accurate and
established probable cause. Sgt. Desmarais failed to complete this duty to acceptable standards.
A reading of the affidavit clearly identifies that the portions that were “cut and pasted” were
indicating Detective Dokos as the officer involved in the arrest instead of Detective Rivera.

10

The return of the search warrant for Paul Aaron’s apartment was returned to the Lowell District
Court Clerk’s Office on March 16, 2018. The return was required to be brought back on March
15, 2018. An SIS supervisor should have followed up with Detective Dokos to ensure timely
return to the Lowell District Court Clerk Magistrate’s Office.

11

On the night of March 7, 2018 a Nor 2aster snowstorm dumped heavy snow in the City of Lowell.
Then Police Superintendent Taylor issued a parking ban for the city that took effect at 4:00 pm. The
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storm caused power outages throughout the ity including tha SIS officas. Tha storm appears to have
played a role in the mistakes made by detectives and supervisors of tha §iS during the Paul Aaron
incident. Communication issues also played a rol2 in tha night's outcoma. Tha fact that three detectives
assigned ta the surveillance did not hear the “go” signal is evidence of the communication failure. The
pre-operation briefing was noted by some detectives as being inadequate. The complete nature of the
operation was not known to some detectives on scene. Had an SIS supervisor been on scene for the
debriefing, surveillance and arrest of Mr. Aaron they could have identified the noted deficiencies,
corrected them prior to the operation commencing and ensured that the operation was in accordance

with Lowell Police Department General Orders and Rules and R=gulations. m

The Board of Inquiry has determinad through their invastigation that tha following Special
investigations Section members viclated noted Rules and Ragulations of the Lowell Police Department.

Captain Matthew Penrose

On March 7, 2018 Captain Penrose was a Lieutenant assigned as the Officer in Charge of the Lowell
Police Special Investigation Saction. Then Lt. Penrose was responsible for assigning his detectives to the
Paul Aaron operation. Captain Penrose knew tha scope of the muiti-agency narcotics investigation being
directed by the US Drug Enforcement Administration. As such he should have assigned Sgt. Dasmarais to
assist and supervise the 515 Detectives and act as a liaison for the Task Force Officers working in the city
that night. A supervisor should have ensured that the SIS Datactives raceived a proper briefing as is
required per LPD General Order 340-12 under section VI. Contingency Plans for the Special
investigations Section. If Sgt. Desmarais was unavailable to do so, as Captain Penrose states in his
interview, then Captain Penrose should have taken on the rcle and responsibility. As it was, Captain
Penrose delegated supervisory responsibility to detectives who do not hold official supervisory rank in

the Lowell Polica Chain of Command.

Captain Penrose knew that detectives were going to attempt to protect tha integrity of the wire. As
such, when he learned that DEA Task Force members did not return to the 515 office, as he requested,
the Captain should have made the call to a DEA Task Force Supervisor and arranged for at least Trooper
Vicente to return and given a proper debriefing on his actions during the arrest of Paul Aaron. Asa
result of this Trooper Vicente was not at the SIS offica. The lack of accurate first-hand knowledge, which
Trooper Vicente could have provided, resulted in inaccurate information being written into the arrest
report narrative, which was then carried over into the search warrant affidavit.

Captain Penrose spoke in his interview about the night being very busy and being pre-occupied with
the investigation from Central St involving SIS, Billerica PD, and Tewksbury PD. This investigation led to

the arrest on Central 5t o (NN,
— The operation resulted in approximately- This arrest is

documented in Larimore and the report <IN
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A review of Captain Penrose's emaifs for March 7, 2018 shaws the following email activity between

7:00pm-8:00 pm.

¢ At 7:13 pm Captain Penros2 sent an email to an LPD MIS employee regarding the installation

* At7:52 pm Captain Penrose sent an email to Captain Kevin Sullivan regarding (D

being conducted S EGGGC-

At 8:12 pm Captain Penrose sant an email to LPD Detactive Jason Burd acknowledging his

hard work while in the SI5. @

It must be noted that at the time of this incident the LPD program for emails could not determine
which computer, iPhone, or iPad emails were 2ither read or s2nt on. It also should be noted that the
department issued iPhones and iPads are capable of being set so that the Sent from my iPhone or the

Sent from my iPad tab at the bottom of emails does not appear.

Captain Penrose stressed during his interviews that on tha night of March 7, 2018 ha was concerned
with the operation on Central St. and focused on that operation. The Larimore Reporting System’s CAD

History indicates that members of SIS call=d for the pelice wagon to QEENNNNENERENP. The CAD

also indicates that Paul Aaron was arrasted at approximately 9:25 pm on East Merrimac'k St.

The Board of inquiry has found that there was a report writing cuiture in the SIS that allowed officers
to type their actions and observations in reports that were being created by other detactives in the unit.
As in the Paul Aaron arrest report this type of report writing feads to confusion for police supervisors,
the courts, prosecutors and defense attorneys. When one sess an officer’s name under tha “Submitted
by Officer ID” they should be able to rely on and believe that officer is the authar the report. As a result
of the issues with the arrest report the MDAO was forcad to nolle prosequi all charges a;c;ainst Paul

Aaron.

Massachusetts General Law Chapter 276 Section 3A states, “Every officer whom a warrant to search
is issued shall return the same to the court by which it was issued as soon as it hag served and in any
event not later than seven days from the date of issuance therefore, with a return.of his doings thereon,
provided, however, that a justice of superior court may at any time receive complaints and issue search
warrants returnable in seven days before a district court named in such warrant and in the event the
officer shall make his return to such district court as directed".

The search warrant served on Paul Aaron’s apartment was due back in court oniMarch 15, 2018. The
warrant was in fact returned on March 16, 2018; one day late. A search warrant that resulted in the
type of evidence recovered as this one damands that it be returned on time, if not earlier. Captain
Penrose reported that it is the responsibility of tha case officer to return the warrant and superiors
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ensure that it is completed. In this case, that was not done. The supervisors did not know that the

warrant was returned late.

The actions of SIS members on March 7, 2018 brought disrepute to the Lowell Police Department. At
the time Captain Penrose failed to conduct a basic part of the Lieutenant jah description of the Lowell
Police Department specifically, “They are responsible for the preficiency, conduct, appearance,
discipline and strict attention to duty of officers and supervisors under their command and supervision”.
In doing so Captain Penrose has been found to be in violation of the following Lowell Police Department

Policy and Proceduras: @

The Board of Inquiry finds Captain Matthew Penrose rasponsibla for the following violations of the

Rules and Regulations of the Loweil Police Department:

1- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

4. Conduct Unbecoming an Officer - Conduct unbecoming an officer shail include that which
brings the Department into disrepute or reflects discredit upon the officer as a member of the
Department, or that which impairs the operation or efficiency of the Department and/or

officer.

As the OIC, then Lt. Penrose had a responsibility to ensure that his subordinates.conducted
themselves to acceptable standards that were in compliance with the Lowell Police Department

Rules and Regulations. Captain Penrosa did not do this.

The autcome of the Motion to Suppress Hearing in Fedaral District Caurt in Concord, New
Hampshire on October 9, 2018 and conduct of the $I5 Unit on March 7 and 8, 2018 brought
discredit upon members of the SIS and disrepute upon the Lowell Police Department.

2- Rufes and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

17. Gross incompetence - No officer or employee will perform any act or duty in such a
manner as to be construed as blatantly incompetent or misfeasant.

Then Lt. Penrose failed to assign a supervisor to a federal investigation involving officers and
federal agents from the State of New Hampshire that were conducting an ongoing investigation
in Lowell. Lt. Penrose knew the details of the investigation and that it was connected to a larger
scale investigation being conducted in multiple states and involving muitiple agencies from each
state. Lt. Penrgse stated that he wanted everyone involved back at the office. He did not ensure
that this accurred. As a result of this Trooper Vicente was not at the SIS office. The lack of
accurate first-hand knowledge, which Trooper Vicentz could have provided, resulted in
inaccurate information being written into the arrest report narrative, which was then carried
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over into the search warrant affidavit. Lt. Panrose did not notify tha DEA that his unit was going
to conduct a search warrant on a2 DEA target. Lt. Panrose belisved at the time that Detective
Lavoie would contact them. As the QIC of the SIS it was Lt. Penrpsa’s responsibility to either
contact the DEA diractly or ensure that it was done that night, Lt. Penrose did not do either.
Then Lt. Penrose knew that the detectives were going o attempt to protact the integrity of the
wire investigation, Knowing this, Penrose had an obligation to make sure it was done in a
manner that was proper and within acceptab!= standards. Lt. Penrose did not do this. The job
description of the Lowell Palice Department for the position of Lieutenants requires that
Lieutenants “are responsible for the proficizncy, conduct. appearance, discipkne and strict
attention to duty of officers and supervisors under their command and supervision”. Lt. Penrose
allowed officers to perform in an unsatisfactory manner. Lt. Penrose failed to ensure that the
search warrant return was completed in time. Lieutenant Penrose was in the SIS office when
Detectives Dokos and Rivera were discussing the events of October 9, 2018 while at Federal
District Court. He participated in the discussion and references the detectives being highly
anxious in a sense of agitation. Lieutenant Penrose knaw that something went wrong at federal
court. Lieutenant Penrose had concarns with the information he had learned byt failed to notify
his commanding officer at the time, Captain Kevin Sullivan. Lisutenant Penrosa stated that on
the following day he heard that the MDAO had contacted Captain Sullivan about the incident
and sent a packet over to the Chief's Office. \While being interviewed Captain Penrose told the
BOI that he had heard it in the office that day. Captain Penrose stated he was not abla to tell us
with certainty who told him this information but he believed it was “from my guys”. In fact,
Captain Sullivan was not contacted by the MDAO until October 17, 2018. The Chief's Office
received the packet from Lt. Coyle. Lt. Coyle did not receive tha information until October 22,
2018. Several avoidable actions occurred on March 7, 2018. Captain Penrose had a responsibility

to ensure proper suparvision was given so those actions did not occur.

Detective David Lavoie

Detective Lavoie wrote the arrest report under the notion that he was writing a wall off; his first, as
he stated in his interview. The attempt to write a wall off failed and did not conform to acceptabie
standards. Knowing that a wall off was going to be used Detective Lavoie needed to ensure that it was
daone both properly; he did not do that. Detective Lavoie stated in his interviews that he wrote the Paul
Aaran arrest report under Detective Rivera’s name because, “we wanted to hide my involvement with
court when it came time to go to court with this, like arraignment wise.” Officers are not allowed to

hide their involvement to the court.

The actions of Detective Lavoie brought disrepute to the Lowell Police Department. His actions
assisted in the decision that the criminal charges against Paul Aaron, a major fentanyl dealer in Lowell,
were dropped. Detective Lavoie initiated the involvement of the Lowell Palice SIS in the Paul Aaron

investigation.
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The arrest report written by Detectiva Lavcie has inaccurate information in it. The video clearly shows
that Detective Lavoie was still oparating his motor vehicla whan Trooper Vicant2 takes down Paul Aaron.
Even as Detectives Kew and Rivera bail out of Lavoie's truck and run up to the arrest scene to assist
Trooper Vicente, Detective Lavoie is still driving his vehicle as it slides in tha snow as hé attempts to
drive up the incline of East Merrimack St. When Lavoie doss arrive at the arrest scene he walks up and
does not assist in the arrest of Aaron. Detective Kew hands the bag containing the kilo of fentanyl to

Detective Lavoie who brings it back to his pickup truck.

Detective Lavoie takes it upon himself to write the arrest raport when Detective Rivera was struggling
with his initial attempt at writing the report. Detective Lavoie reports in his interviews that most of the
information in the report came from Trooper Vicente. When asked about specific inaccurate information
in the report Detective Lavoie says that ha wou'd have only gctten that information from Troopar
Vicente, but admits that he does not remember Trooper Vicente telling him certair aspects in the

report.

Detective Lavoie had the responsibility to ensura that the repert was accurate. But, he did not do
that. The report is inaccurate to a level that is far beyond simple mistakes. Detective Lavoie is a 13 year
member of the police department. Prior to his assignment to a State Police Task Force He was a member
of the SIS for eight years. As such he should hava known that a report needs to be accurate, specifically
his writing that Paul Aaron was trying to get into 193 East Merrimack St. when the video clearly shows
the arraest taking place further down. This is a mistake that has resulted in questions of his honesty and
integrity. This board finds that Detactive Lavoie did not intentionally lia in his report as it pertains to this
issue. No evidence has been discovered that would support a determination of untruthfulness on this
issue. Trooper Vicente is the only person that could have provided refuting testimony as to what he and
Detective Lavoie spoke about. At this time Trooper Vicente has declined to cooperate with this board.
The board believes that Detective Lavoie performad his duty in an unsatisfactory manner as it pertains

to the documentation of the arrest of Paul Aaron.

Detective Lavoie’s submittal of a report under Datective Rivera’s name, so as to hide his involvement
from the court, in and of itself is deceiving. Detective Lavoie made the conscious decision to deceive the

court 50 as not 1o jeopardize the ongoing federal investigation.

This Board of inquiry finds Detective David Lavoie in violation of the following Rules and Regulations

of the Lowell Police Department;

1- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section - PROHIBITED CONDUCT

4. Conduct Unbecoming an Officer - Conduct unbecoming an officer shall include that which
brings the Department into disrepute or reflects discredit upon the officer as a member of the
Department, or that which impairs the operation or efficiency of the Department and/or

officer.
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The outcome of the Motion to Suppress Hearing in Faderal District Court in Concord, New
Hampshire on October 9, 2018 and conduct of tha SIS Unit on March 7 and 8, 2018 brought
discredit upon members of the SIS and disrepute upen the Lowell Police Department.

2- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT
14. False Information of Records - An officer or employee shall not make or submit any false

or inaccurate reports or knowingly enter or cause to be entered into any departmental books,
records or reports, any inaccurate, false or improper information. {2 Counts) 6

1. Count 1- Detective Lavoie submitted a report that he had written under Detective Rivera’s
name. This was done to intentionally hide his involvement from the court in a mistaken

attempt to hide the existence of an ongoing wiretap investigation.

2. Count 2- Detective Lavoie wrote and submitted the arrast report of Paul Aaron. The arrest
report contains several inaccurate statements. Detective Lavoie had a duty to produce an

accurate report.

3- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

17, Gross Incompetence - No officer or employee will perform any act or duty in such a
manner as to be construed as blatantly incompetent or misfeasant.

Detective Lavoie’s submittal of a police report under Detective Rivera's name with the intent to
hide his involvement in the arrest from the court is misleading. His attempt at a walil of, his first,
was a failure. The wall off did not conform to acceptable standards. Detective Lavoie's
submission of an inaccurate report, on such a sarious arrest, is not within the accepted
standards for a Lowell Police officer. His direct actions in this case played a major role in the
criminal charges against Paul Aaron being dismissad. His use of an improper wall off, the
submission of an inaccurate report and the attempt to hide his involvement in the investigation
and arrest of Paul Aaron were ciearly unsatisfactory and not within the highest standards of the

Lowell Police Department.

Detective Rafae! Rivera

Detective Rivera allowed the Paul Aaron arrest report to be submitted under his name, by Detective
Lavoie, for approval by a supervisor despite the fact that he did not write the report. In fact, this Board
of Inquiry learned that Detective Rivera was writing the report at first but, due to concerns and a
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difficulty in the writing the report in such 2 way as to protect the integrity of the wire, he allowed
Detective Lavoie to write the report. Detective Rivera believed that his supervisors knew that Detective
Lavoie was actually writing the arrest report. Even with this assumption Detective Rivera still submitted
an arrest report to the court under his name that he knew he did not write. The consequences of his
actions caused confusion and assisted in the decision to drop the charges against Paul Aaron. In an
interview, Detective Rivera spoke of a time that he went into another detective’s report and typed in the
role he played in that investigation. In that instance, however, Detective Rivera attributes the work to
himself. Detective Rivera was invoived in tha submission of an inaccurate report when he allowed

Detective Lavoie to submit the arrest report under Detective Rivera's name. @

This Baard of Inquiry has found Detective Rivera to be in viclation of the following Rules and

-

Regulations of the Lowell Police Department:

1- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

4. Conduct Unbecoming an Officer - Canduct unbecoming an officer shall include that which
brings the Department into disrepute or reflects discredit upon the officer as a member of the
Department, or that which impairs the operation or efficiency of the Department and/or

officer.

The outcome of the Motion to Suppress Hearing in Federal Bistrict Court in Concord, New
Hampshire on October 3, 2018 and conduct of the 5IS Unit on March 7 and 8, 2018 brought
discredit upon members of the SIS and disrapute upon the Loweli Police Department.

2- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PRORIBITED CONDUCT

14, False Information of Records - An officer or employee shall not make or submit any false
or inaccurate reports or knowingly enter or cause to be entered into any departmental books,

records or reports, any inaccurate, false or improper information.

Detective Rivera ailowed another officer to write a report as if it were written by Detective
Rivera. The BOI finds this to be a submittal of inaccurate information in an arrest report.

3- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

55. Unsatisfactory Performance {Officers} - Officers shall maintain sufficient competency to
properly perform their duties and assume the responsibility of their positions. Dfficers shall
perform their duties in a manner which will maintain the highest standards of efficiency in
carrying out the objectives of the department. Unsatisfactory performance may be
demonstrated by a lack of knowledge of the application of faws required to be enforced; an
unwillingness or inability to perform assigned tasks; the failure to conform to work standards
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established for the officer’s rank, grade, or position; the failure to take appropriate action on
the occasion of a crime, disorder, or other condition deserving police attention; or absence
without leave. In addition to other indicators of unsatisfactory performance, the following,
will be considered prima facie evidence of unsatisfactory performance: repeated poor
evaluations or a written record of repeated infractions of rules, directives, or orders of the

Department.

Detactive Rivera allowing Datactive Lavoie to write the arrest report with the intengn of hiding
Lavoie’s involvement from the court is wrong. Detective Rivera then allowed the reportto goin
under his name. The confusion caused by this action contributed to the decision that serious
criminal charges be dismissad against Paul Aaron. Detective Rivera's actions falled to maintain
the highest standards of th2 Lowell Police Department as w2l as indicating an unsatisfactory

performance of his duties.

Detective Nicholas Dokos

Detective Dokos was the affiant on the search warrant that was issued for Paul Aaron’s apartment at
193 East Merrimack St. apartmeant numbsar 5. A majority of tha search warrant affidavit was constructed
by using the technique of cut and paste from the Paul Aaren Arrast report, Detective Dokos did not
arrive at the arrest location until Paul Aaron was already in custody. Upon Datective Dokos’ arrival on
scene Paul Aaron was standing up and in handcuffs. Dokos did not witnass any part of the arrest.

When Dokos was writing the search warrant affidavit and used portions from the narrative he
betieved that the information was correct. He had no knowledge of the inaccuracies in the report. He
did however fail to edit the information in the narrative in such a manner as to show Detectivs Rivera
had done the work in the narrative and not Detective Dokos as some of the search warrant affidavit

reads.

The affidavit is inaccurate when Detective Dokos writes about speaking with DA Hadley. The board
has found that Hadley was not on duty that night and, as he stated in his interview, Detective Dokos
believed SDA Johnson was in fact DA Hadley. Though not a fatal error, it speaks to the sloppmess and
lack of detail taken in the writing of the search warrant application.

Detective Dokos failed to return the warrant on time to the court. There is a long standing practice in
the Lowell Police Department that the affiant of a search warrant returns the warrant to the court
uniess there is a reason they cannet, in this instance the Board did not discover a reason for Detective

Dokos not completing the return on time.

The discrepancies in the actions of Dokos and Lally in the search warrant application and that of the
actions told to members of the BO! could hava possibly been explained if Detective Dokos had created a
proper case file on the Paul Aaron investigation. The photographs shown to Ms. Hamiiton should have
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been saved if a paper copy was used or, in tha case of an electronic device being used, the image should
have been printed and / or transferrad to a case file with a time stamp to show that the image was used.

This was not done. C&

-

The Board of Inquiry finds that, at the time cf the submission of the search warrant affidavit,
Detective Dokos believed that the information copied from the arrest report was accurate,

The Board of Inquiry had found Detective Nicholas Dokos responsible for the following vielations of

the Rules and Regulations of the Lowell Police Department:

1-

Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

4. Conduct Unbecoming an Officer - Conduct unbecoming an officer shall include that which
brings the Department into disrepute or reflects discredit upon the officer as a member of the
Department, or that which impairs the operation or efficiency of the Department and/or

officer.

The putcome of the Motion to Suppress Hearing in Federal District Court in Concord, New
Hampshire on October 9, 2018 and conduct of the SIS Unit on March 7 and 8, 2018 brought
discredit upon members of the SIS ang disrepute upon the Lowell Police Departiment.

Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section - PRQHIBITED CONDUCT

14, False Information of Records - An officer or employee shall not make or submit any false
or inaccurate reports or knowingly enter or cause to be entered into any departmental books,

records or reports, any inaccurate, false or improper information.

Detective Dokos’ search warrant affidavit is inaccurate. The use of cut and paste on the affidavit
and the failure of Detective Dokos to edit the information from the use of cut and pasted
sections of the arrest report causes the affidavit to be inaccurate.

Rules and Regulations of the Loweil Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

55. Unsatisfactory Performance (Officers] - Officers shall maintain sufficient competency to

properly perform their duties and assume the responsibility of their positions. Officers shall
perform their duties in a manner which will maintain the highest standards of efficiency in
carrying out the objectives of the department. Unsatisfactory performance may be
demonstrated by a lack of knowledge of the application of laws required to be enforced: an
unwillingness or inability to perform assigned tasks; the failure to conform to work standards
established for the officer’s rank, grade, or position; the failure to take appropriate action on
the occasion of a crime, disorder, or other condition deserving police attention; or absence

65



without leave. In addition to other indicators of unsatisfactory performance, the following,
will be considered prima facie evidence of unsatisfactory performance: repeated poor
evaluations or a written record of repeated infractions of rules, directives, or orders of the

Department. @

Detective Dokos wrote the affidavit for tha search warrant of Paul Aaron’s apartment. In writing
the affidavit, Detective Dokas cut and pasted sections of the arrest report into the document.

He did not edit the cut and pasted sections that remained in the first person. As a result the
affidavit was submitted with inaccurate information. Detective Dokos aiso failed to accurately
identify a detention attendant he had spoken with in the cell block on the night of Paul Aaron’s
arrest. Detective Dokos failed to maintain a case fil2 on the Aaron arrest,

Sgt. Daniel Pesmarais

Sgt. Desmarais was assigned to the Special Investigations Section as a supervisor on March 7, 2018.
He did not participate or go to the scene of the Paul Aaron investigation. Sgt. Desmarais’ involvement in
the Paul Aaron investigation began whan officers returnad to the SIS office to complete papsrwork.

Sgt. Desmarais was awara that the Paul Aaron arrast was connected to an ongoing federal
investigation. After speaking with then Lt. Penrose, 53t Desmarais made the determination that the unit
would attempt 1o get a search warrant for Paul Aaron's apartment. Deaspite the fact that he had
knowledge that Paul Aaron was a target of a federal investigation in narcotics trafficking Sgt. Desmarais
did not contact the DEA Task Force to inform them that a warrant was being sought, nor that it had

been executed.

Once issued and served, Sgt. Desmarais failed to follow up with Detective Dokos to ensure that the

warrant was returned in time to the court.

Sgt. Desmarais was aware that Detective Lavoie and Detective Rivera were writing the arrest report.
He stated that he knew that they had been, “working in a cooperative effort, there was only information
that Detective Lavoie had that he received from New Hampshire Trooper Vicente, so | knew that they
were working in a cooperative effort to do that. And ane of the things you know my understanding was
that Lavoie was typing some of that”. When asked if it was “normal” for SIS Detectives to type on other
detective’s reports Sgt. Desmarais stated that it was “rare” and went on to say, that “it does happen”
These statements suggest that Sgt. Desmarais knew this type of behavior was being done by SIS
perscennel. The sergeant spoke of the need to assist the New Hampshire DEA by, “all means to keep the

integrity of the wiretap intact”.

The Board of Inguiry finds 5gt. Daniel Desmarais responsibie for the following violations of the Rules

and Regulations of the Lowell Police Department:
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1- Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED CONDUCT

4. Conduct Unbecoming an Officer - Conduct unbecoming an officer shall inclade that which
brings the Department into disrepute or reflects discredit upon the officer as a member of the
Department, or that which impairs the operation or efficiency of the Department and/or

officer.
o

Sgt. Desmarais was the SIS suparvisor for the 5iS detectives on March 7, 2018. He was required
to ensure that the search warrant affidavit was accurate, and that officers under his supervision

performed their duties properly.

The outcome of the Motion to Suppress Hearing in Federal District Court in Concord, New
Hampshire on October 9, 2018 and cenduct of the SIS Unit on March 7 and 8, 2018 brought
discredit upon members of the SIS and disrepute upon the Lowell Police Department.

Rules and Regulations of the Lowell Police Department Section J- PROHIBITED.CONDUCT

55. Unsatisfactory Performance {Officers) - Officers shall maintain sufficient competency to
properiy perform their duties and assume the responsibility of their positions. Officers shall
perform their duties in a manner which will maintain the highest standards of efficiency in
carrying out the objectives of the department. Unsatisfactory performance may be
demonstrated by a lack of knowledge of the application of laws required to be enforced; an
unwillingness or inability to perform assigned tasks; the faiture to conform to work standards
established for the officer’s rank, grade, or position; the failure to take approp.riate action on
the occasion of a crime, disorder, or other condition deserving police attention; or absence
without leave. In addition to other indicators of unsatisfactory performance, the following,
will be considered prima facie evidence of unsatisfactory performance: repeated poor
evaluations or a written record of repeated infractions of rules, directives, or orders of the

Department.

Sgt. Desmarais was responsible for the review of the affidavit submitted by Detective Dokos.
Sgt. Desmarais did not review the affidavit properly; he missed the cut and pasted sections that
were left in the first person. This mistake makes the affidavit read as if Detective Dokos was on
scene for the arrest and involved in the arrest of Paul Aaron; he was not. The sergeant’s failure
te thoroughly read the affidavit is a failure to properly perform his duties. The BOI notes that
Sergeant Desmarais took responsibility for his failure in this area during his interview. The
sergeant also had some leve! of knowledge that Detectives Rivera and Lavoie were working
together on the Paul Aaron arrest report. When informed that Detective Lavoig had basicaily
written the entire arrest report and asked if he had an issue with that, the sergeant relayed that
as long as in the end the information is proper and the reporting detective that is signing off on
it is aware of it, he does not see an issue with it. When an officer submits a report to a
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supervisor or the court the person reading it needs to know that it was written by the officer

that submitted it.

The Board of Inquiry finds the following in regards to the listed Lowell Special Investi'gations Section

Detectives:

Detective David Lally

This Board of Inquiry has found no violations of policy or violations of Lowell Police Department Rulas
and Regulations on the part of Detective Lally with regards to his involvement in the Paul Aaron
investigation, As such Detective David Lally is EXONERATED by this Board of Inquiry.

Detective David Kew

This Board of Inquiry has found no violations of policy or violations of Lowell Police Department Rules
and Regulations on the part of Detective David Kew with regards to his involvement in the Paul Aaron
investigation. As such Detective David Kew is ECONEORATED by this Board of inquiry.

The Board of inquiry has not found any improper behavior on the part of the Billerica or Tewksbury
Narcotics Detectives who assist the Lowell Police Special Investigations Section during the night of

March 7, 2018. .

This Board of Inquiry investigation and the resulting report have been a collaborative effort by the
members of the Board. The undersigned members of the Board are in agreement with the report and

findings.

@’% g

Captain Daniel R. Larocq '

aptain James Hodgdon

y -

Captain Mark LeBlanc
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wnl

Case No 2018-0003891A
Supp No Qo0

L] Accident

g B

[ Juvenile involved L] Alchohol Involved

s Additional O¢ Arrest Report LT Stolen Bike Ll Prints  |Adutts 1
Reports [ ComplantApp [0 Housing [ Bias Drugs Invoived ] Gang Involved O Photos |Juvenies 0
7 incident Cnis Offense Code e Repored Date  n+ Time 1z Day
TRAFFICKING IN HERION-200 GRAMS OR MORE [HEROIN) | 01 |uc-3:e | 03/07/2018 |21:38 [wED
3 Occrd From Date 4 Time s Day
] | 03072018  |21:3s  |wep
s Ocerd ToDale . n: Time s Day
| | | 03/07/2018 | 21:35 |wED
k20 Reporting Officer 1,1 D 2" Reporting Ofhcer 2. 1 D
RIVERA, RAFAEL A 5672 |KEW,DAVIDL 12130
k20 Locabion of Occurence 24 Sector [:25 Type of Premuse
E MERRIMACK ST/ FAYETTE ST B2 HIGHWAYROADIALLEY
k21 Reporting Person 2z Phone 20 Status
ACTIVE CASE
23 Reporting Person Address = Weapon 7 Tools
u;:’ PropenyCategory. ——— - . 93,. duamﬂy ~ '
Yl 7 '| DRUGS/HEROIN 1,031.10 | GRAM
e Brand o8 Modet! ow Color oa Callber o2 Senal No or QAN
010 Value e11 Value Recovered [o12 OCA Active 013 OCA Cancel 14 Tracking No p15 Disposition
020 Description
TRl
. PrDp ‘|2 Property Category »3 Quantity pe Qty Type
"/ = - | PROPERTY OTHER 1.00 | UNIT
5 Brand o6 Model o> Cotor = Caiber log SenalNo or OAN
215 Vahie o1 Vaiue Recovered o2 OCA Active e OCA Cance ote Tracking No 015 Disposition
ln2e  Description
3lack Ballistisz
2 Last Nm { Businenss / State of ra First Name ~« Middle Namae
& AARON PAUL WILLIAM
ns Sex |- Age | Date of Birth |2 Place of Birth - City State mo S0¢ Seg No. |11 Operator's Licenss No. mz Slate
|| | — aenillt
n1¢ Weight |15 Build 6 Cimm\ r17 Eyos n1s Hayr n1e Facial Hatr nze Mantal Status
DEFENIAR'RESTEE ADULT TRAFFICKING IN HEROQIN-200 GRAMS OR MORE _
n2 Residence Address 1 nze Phone
«2s Resdence Address 2 n30 Phone
~a1 Employer and Address n3z Phone
NONE l
-+ Submitted By Officer, 1 D = Approving Oficer's Name, 1 0. Page
RIVERA, RAFAEL A 5872 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4640 1

NCD 5001 Rev. 03113
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h
.

-1c Reported Date  :1- Time
030712018 | 21:38

2 Property Caiegory ' =T Quanity . [+ O Type
CELL PHONE
=& Model o Color jos  Caliber e Seriai No or QAN

e Value 11 Value Recovered |32 OCA Active c13 QCA Cancei o1& Tracking No . 015 Dispositon

r2a Description

Black Tellphone

srarce of supply
N

L 3 o il s

et nad come 1o Lowell fe reer its sc
reoper V.ocente stated that b rarges woll oot o the are

ks black male. fre target W Lla reet mEaoon

Yerringsk FF um gk B s e s
Yarden. and oendL o o TRlesls 2RO TEC UrERIiE Y agae s By R
SgEy Fror i WY 4R LBk tead BN ok sed SE 00 wh 2 hZEZ DEC- - e
LT3R WO oW LOALDWIL Bl TALT O WEE LT LHrl nnLare s TH ST Yol

€d a5 & yount Lozl« malge with & weDior o ouUsla,
d and cften wears w <t cap. Additicnally, R Roa0< rale wodrs wery

. i ; : LOWe L
dEdaided

ARt mrtives

%0 CeRGLDn BSrMel 2T RIS area on Tnls apate %OLTORTIBY ot fLerrar shig
. -
SWITEE BES g irn ans Morrime St WE

Tarsed Livery Tonivarn

conducting surve:l.ance -
L@xi cap stop at the corn
tirther ocserved rthe sate

witnin The past woek now

'
¥
It reet, Trooper Vincente

TR RETL a0 Iaslions

WAL UILEE LAY s Ee

thAl W3S now SToppe

TSR a e TESEE or +the
yel.ow . ar 8 e ZLuTIng 3 ogoiow
rteraniicn w: the Ir Than o thres (% soguidds,

i radl Meryimac towards

wisrh 2 3rey #ima shaprping

brag uin

- e - b _: 4 _: % " -_:h —: + _:
L8 SEERE o i !
' L R ¥ I TR
Taat oTe o sa3denly L Lricd Gnd BOgsn tI o waox LowarsIs o Qrorway of
5 LI GLZeCt.y ot Troopgr Vicentleo sna avstempton i erter
Sntaotrg docrway. Fearing that darcrn aia 1o taot GOUST 8 nar LT TANSEST pah wedtn f e
Male 15 B livorg minovan waxd ot 9nd Thay arsay LI lieag 1y 3w =Dlar Jerent was
P | SEE L LR ELTEEE g WA ST
s r . - L P

RIVERA, RAFAEL A 5672 | DESMARAILS, DANIEL THOMAS

b+ Submitied By Officer, 1.0 2 Approvmng Oficers Name. | D Page
4640 F ]
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[ i

¢t Case NO
2018-0003891A

2 &ﬁpﬂb ) - - . ﬂchnmmDﬂnJm«%mm

03/0772018 | 21:38

Detective Kew grabbed a hold ot Faul Aaron®s arm that was carrylng the grey Puma shoppirg
bag which proceeded to fall *c¢ *re ground. Paul Aaron then turned his body in an

agyressive manner Lo again try ©o get into Lne dogrway o7 L33 East Merrimack 3t. [Lu
this time, Aarcn tensed his body up lerectives as

net Lo move. Deteciive Xew then observe: gt YEEas . the b : fall

and saw that it was consistent with
and I were attempiing to secur a
away from detectives and enter int we B Sdewa, Gro Jigente was able
on the ground as Detective Kew was

were located in the gray Bura snopps

n”
—

oLace Paul Aa
located on Paul Aaron, in his righs

pocket was a cell phone. Under n:s wearing a

ballistic vest/body armor, designed to preven SLesr wetration by ammunizion,
knives or other weapons., Pau. Aaron cseguently T sparted to LPD via the LPD
transport wagon for bocking ans holding pendin i @ 5 igminens.

~ataer we.jnegd tne palHased narsoLiss loCatea
witho a Lewell Pollce Department .ss.ed digital cal:grases
total of welght of 103 ected Herorim. 1%

1.% grams o susp
ar gcsunterweight,
2 in compressed cylindrical form

rafficking Hercin gwvar 200 grars 340

ca:lbrated prior tc use with a 1730
the packaged narcotics to be gpatkasz
k. Heroin, Paul Aarcn will be
wc tne fact that Ffaul ARaron was

wlth Wearing Body

” -~
oo o

et
X
1

A1l llems seized were tagyaed Yo Zw® 1o Lne serilousnes
of the charges a bail reguest wi.. .82 ST i n.E repert. A criminal
application was completed for : Investigation is active

and ongoing.

Respectfully Submitsed,

i1 Submitted By Officer, 1D, 2 Approving Officers Name | D - Fage
RIVERA, RAFAEL A 5672 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4640

3 END
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Case No 2018-0003891A

SN Supp No 001

= Additional B Areat Report L Accident Domestic L Stolen Bike L Juveniie invoived L] Alchohal Invoved | L] Pris Adults 1
Repons [ CompiantApp [ Housmng {J Buas 2 Drugs invoived [T Gang Invotved J Photos | Juvenies o0
s7 Incident Cnts Ofiense Coge 110 Reporied Date i+ Tme  ; Day
POSS OF FIREARM W/OUT LICENSE | 02 |260-10 | 03/08/2018  |03:57 | THU
13 Occrd From Date s34 Time 55 Day
UNLAW POSS AMMUNITION | o1 |2¢9:10a ] 03082098  |03:02 |THU
x1¢ Ocerd To Date si7 Tme i Day
SEARCH WARRANT | 01 |sas1 | 03/08/2018  |04:14 | THU
FIREARM-IMPROPER STORAGE(FELONY) [ 01 [140:131L A |
UNLAW POSS LARGE CAP FEEDING DEVICE | 04 |269:10 K | SN
FENTANYL - MFG, TRAFF,DIST,POSS,DISP +10 | 01 [94c:32E o| D twg  BE
ILL POSS.OF FIREARM/COMMIT FELONY | 01 Jzes:wa_ | rn § g
20 Reporting Officer 1, 1D rz1 Reporting Officer 2. 1 D
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 |KEW, DAVID L
- 3pe Property Category =7 Quantity ne Qty. Type
VIONGE | <" -. ... . - | HANDGUNS 1.00 | UNIY
o5 Brand 6 Model e7 Color oz Caiber  [c¢ Genal No or AN
KEL-TEC 380 BLK 380 JNW4E
o1¢ Value P11 Value Recovered |12 OCA Active p13 OCA Cancel 4 Tracking No 2 Disposttion
n20 Descriphion
ira B OLAve roiindy est gmmm e B osee
-Progeviy Type ] c: Property Category - Quantity =4 Qty. Type
BVIDENCE . - HANDGUNS 1.00 |UNIT
55 Brand o Mode! = Color s Caiber |5 SerialNo or GAN
HI-POINT C9 9MM LUGER BLK oMM P1904963
210 Value e11 Value Recovered 1pz OCA Active e13 OCA Cancel rr2 Tracking No p1a Dispostion
n2o Description
rounds @f amhunt Lt

(N
s

R AR TR oo :
i P .

301 PCFNo. |2 Last Name / Business / State of .

b e St o e vt e S

~3 First Name na Niddie Name

RRLY - AARON PAUL WILLIAM
ns Race | Sex |7 Age [ne Date of Birth [+ Place of Bith - City. State =0 Soc Sec No nt O?mtofs Licanse No ~12 State
P [ | LAl .. |

13 Height n14 Weight |15 Bui
(| I

18 Compiexion e Ers
Invoivement :

nts Mar n1g Farl Hair n20 Marital Status
DEFEN/ARRESTEE ADULT UNLAWFUL POSSESSION OF FIREARM

DEFEN/ARRESTEE ADULT FENTANYL MFG, TRAFF,DIST,POSS OR DIST +10
DEFENARRESTEE ADULT IMPROPER STORAGE OF FIREARM(S)
DEFEN/ARRESTEE ADULT UNLAWFUL POSSESSION OF FIREARM
DEFEN/ARRESTEE ADULT UNLAWFUL POSSESSION OF FIREARM / AMMO

DEFEN/ARRESTEE ADULT USE OF FIREARM WHILE COMMITTING FELONY
n2; Residence Addrass 1

nzs Pho
rza_Residence Address 2 nw Phone
- Submitted By Oficer, [D 2 Approving Oficers Name | D Page
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4840 1

NCD 5001 Rev. 0313




Wﬂeﬂ PAGE
le1o Reporied Dlte en Tlme
03/08/2018 | 03:57
- 03 Ouﬁ_nfity ) :p‘ Qty Type'
os Brand — ?s ‘tmdel p7 Color ps Caliber pe Serial No. or OAN
P10 Value p11 Value Recovered jp1z OCA Active =13 OCA Cancel e14 Tracking No p15 Disposition
$10,615.00
2o Description
510,615 in US currency located in res._aenze.
pt: PO L.~ .l Property Category o3 Quantity p+ Qty. Type
VIR N £ o DRUG/OTHER 1,018.00 | GRAM
r5 Brand 5 Maodel ler Color pa Caliber  foo Serial No. or DAN
10 Value p11 Value Recovered |02 OCA Active e+3 OCA Cancel o4 Tracking No 015 Disposition
o0 Description
aporoxrvately els gvams ol s.spected fentany.
Lﬂ 4—_?%. ) n2 Property Category p3 Quantity p4 Qty. Type
; > -3 - ~ 1DRUG/PARAPHENALIA 2.00 | BOX
£ Brand P& Model &7 Color oa Caliber ré Senal No. or QAN
MARKET BASKET )
p10 Value p11 Vaiue Recovered |02 OCA Active 013 OCA Cancel pta Tracking No. 015 Disposition
p20 Description
2 bcoxes of sandwich tags
: : e T s p2 Property Category =3 Quantity o4 Qty. Type
LENGE 3 3F Tang . | SCALES/DIGITAL SCALES 2.00 [ UNIT
oS Brand o6 Model o7 Color ne Caliber ps Serial No. or OAN
BLK SLV
010 Value r11 Value Recovered [pi2 OCA Adtive =3 OCA Cancel pi+ Tracking No . 15 Disposition
r20 Description
1 black digital scale and 1 silver dis:zzl sca.c
3 : : Property Category o3 Quantity ps Oty Type
Vi IGE > .. | DOCUMENTS/PAPERWORK/UTILITY BILLS
5 Brand 06 Model o7 Color o0 Caliber  Jos Sena! No. or OAN
pto Value ott Value Recovered Juiz OCA Active 013 QCA Cancel p14 Trecking No 15 Disposition
p2c Description
TUTerous paperwork and ICCUments I Falu. Aarcn rame
; Proparty Category 03 Quantity o4 Qty. Type
EVE | WALLET-MENS
o5 Brand pe Mode! o7 Color ve Caliber oz SenalNo. or OAN
p1t Value p1: Value Recoverad 1z OCA Active '3 OCA Cancel o4 Tracking No Ims Disposition
pze Description
mens wallet with 3 cicture 1Y and bam« =ars (ms.mm tor Dol ~EY I, DIgRes 4oy attdoned
TS o wal.e*
1 Submitted By Officer_ | D 2 Approving Officer’s Name. | D Page
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4840 2
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= Case No
2018-0003891A | 001

T Reporled Dot c» Tme
.|osmerz018  |03:s7

Loy 3.00 | UNIT
P& Model #7 Color cs Catber rs Serial No. or DAN

= Bran

oo Vaiue o1 Value Recovered o1z OCA Active 073 OCA Cancel e Tracking No Iﬂs Oisposition

el . phones

|z Property Category 03 Quanidy o4 Qty. Type
] ELECTRONICS OTHER 1.00

ki i st I e e
e5 Brand w8 Moda! = Color vs Caliber b9 Senal No. or OAN
SAMSUNG BLK

et0 Value pt1 Value Recovered |12 OCA Active =3 OCA Cancel o« Tracking No 015 Disposition

20 Description
1 sarsung table-

2 Property Category =3 Quantty et Oty Type
] ELECTRONICS OTHER 1.00

‘ 65 Model =7 Calor -2 Caliber 4 SenalNo or OAN

et Brand

10 Value lvu Value Recovered [c:2 OCA Active '3 OCA Cancel z+¢ Tracking No o15 Dusposition

-0 Description

LEbL imara

3 oy T sz Propery Category s3 Quantity pd Qty Type
EVIOENCE - . FIREARMS ACCESSORY 190 | UNGY
e Brand % Model o7 Color oz Calber o Serial No or OAN
380
o-0 Value 1- Value Recoverad oz OCA Adive rtz OCA Cancel o4 Tracking No 215 Disposition

w20 Description
(4 .380 caliber wagtarires tor Firaars, Byl mnand magadites; 111 0 paiba magdziac
LI m R ]a: Property Category =3 Quantity o+ Qty Type

EVIDENCE i | AMMUNITION

o5 Brand ' o6 Model 57 Color oa Calibar ve Serial No or OAN

p1t Valug o1+ Value Recovered |01z OCA AcClive <13 OCA Cancel 14 Tracking No o8 Disposition

f—————coores
2o Description
(i powes of

S : rape =

gining R0 rolmds egth, 800w zontalinirm i 80 calber

wn o Marzho ¥, 2318 wnile asco: S He oty Bl e O ﬂ:-;,‘.i.-:;i S A
wWag Jranted search warrant Dostriat Tours tar 193 Fast
SETPLTECE Bl AR e 1 wat Fa.l faran DOE
_ Eng tno 5 SRR AR AN L0 Sgruaet

e il By REnCinhead e M o

Arzpproxamataly 8k Sezrarais, Detectives Kivera,
Eew, ALy ard la = i An3 ANSI2403 and announ e
Tl LERy DeariiE o SED TEOOSNLYEESE THEEY ERAS Lee
scartmany dssr oana enta rrapt EXarl don and, Joir on

- Submited By Offcer, 1D 7 Approvmg Offcers Name, 1D ' Page
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 |DESMARAIS, DANIEL THOMAS R
NCD 5001 Rev 03113




. - LY it
o Reported Date  cv+ Time
03/08/2018 03:57
.0 L large plastic pag of REAT R LS Hran gl LOSEYES o ohkir am
~iving room et Lally
= A Puad Lldlwiduall, TedXeduwd L4 .83 Dsus of sispecstad
L0 AR S O A o T . kS
B Dattery operated digotel sosles Tocat oo L 38 In Ldv.rna roamiber. Tallys
PR oL iV roem SRt A af mref b o F apmen s
LItare l.g lrnsias Looetaed onotanle irn livine roem. L Dee,
<. Hisc Paperwork wisle Bade bad 8 INESratiism LEre 8 1. rOBR nedd Eesivosm,. Deb,
siveral
5 b toCel ] pnones  opratad (oo, vl an.d EEERsE. 8. EEEEE
Ha) o me.-Teo handgu:s aleng wWith =eUzrdle malacits ceted undur Tatiress in rodroomiDes
mEey
DN R v ol Viruwnea i il L B e i
et woXes of savdwich Dass (Lostel Ln £ltonen fointer (33 JSosmarais!
Tl 7 Boxes of 9mmogmno logatel Jo o bednoor glosen :
Séa Fuld ZONLALNING TaTOTILE et 0f ErDoOnit.ln WJETATEI D n oo Ivoor. ler Lrewds)
TVGE O magscd b datoa In o ool BLASL. B D In 20 EEDnoTTh
T4 JamsinT Tar ot and DZaved in JlNIng Eadrl YeE Al v
i o TUSELIESTE TudE G IZETEd 5 LIRS RS Ea
Bagia apon the Qizcovery 1 woo.o oot s ElcRdE o h ShO Larae guantity of
suglesled fentanyliaprrox. 1025 f:ams?, Fal. Aaro:s ‘dzo Lo charged with
STl dreater tran DooIrame or orire, InoaEitior, RF3l A3ATCR WAS Charien
Wl e i) |
ovoe s by omt
fvii L UETEQ fwens poaced ot
eviden s por LED ;
+ Submitted By Officer | D = Approving Ofhcers Name. | D Page
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 |DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4840 4
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ct Case No.

10 Reported Date

Q3/08/2018

et Tmé
| 03:87

2018-0003891A

't should be noted that L:t. Penrcse ang

the NARK 2 Special Opiate Reagent test®
the presence of Fernranyl. 7This detecriv

sted the suspected fentanyl using
s received a positive indicaticn for
22 2 search through CJIS and found

Faul haron did not have an 72, & criminal seved gy submiTnal tn

Lowell District Cours.

+ Submitted By Officer. 1.0 2 Approving Officers Name. | D Page
DOKOS, NICHOLAS JAMES 11707 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4840 § END

NCD 5001 Rev. 03/13



Case No. 2018-0003801A
Supp No. 002

o

ra Additonal | JAmestRepon L] Accdent L) Domestc Lo Sioken Bike  LJ Juventie Invorved [ Akchono! invohved | L] Prints  [Adutts 1
Reports [ ComplaintApp [JHousmg [ Buas O Drugs invoved [T Gang Invotved Dienotos |Juvenies 0
o7 Incident Cnis Offense Code +10 Reportec Date st+ Time 1 Day
GENERAL POLICE INFORMATION DRUGS | 01 |9121 f 031072018 |16:30 |SAT
113 Ocerd From Date 514 Time 315 Day
o | 03/07/2018  |21:35 |WED
w15 Ocecrd To Date s Time ¢ Day
| | ] 03/10/2018  [18:30 |SAT
20 Reporting Officer 1.1.0 27 Reporting Officer 2 1D
MERCADOQ, JACQUELINE 11713 |KEW, DAVID L 12130
~ |2 Make 2 Mogel T Style w Type % Color
MER2Z 350 sy SPORT UTIL BLK
v Vgh Year |.c VIN No Wt
2018 4JGDASHB1GAT42828
vz Vatue 13 Value Recovared |14 OCA Actve ¢ OCA Cancel V16 Tracking Mo 17 Disposdion

imi0 Description

Vo oowrad by Paul .Aenra:- Cuwerd ta Stuart s ALl rotive par SI18 pending Jivi.o oassct

forfeliture proceadings.

Sy | PCFNo.  |n2 Last Name / Business / Stele of n3 First Name na Middie Name
ADBRY AARON PAUL WILLIAM
In Race Sex |7 Age |.s Date of Biih |5 Place of Binth - City, State =12 Soc Sec No w1+ Operator's Licanse No ne: State
» D el |
n13 Height ~14 Waight [+ Build re Complexion n17 Eyes ~1g Hair n1e Faciat Hair nzo Martal Status
- [ |

Involvement :
OWNER GENERAL POLICE INFORMATION DRUGS
ror Residence Address 1

Regidence Address 2

ny Employer and Addresa

NONE
On 3-6-18 au approximately 930 rrs,, while assigne3d
approsined DY Lowe D 3eteral Mospota. faints Fenuritos

informed me of 4 suspiuvio.s Mo r veb s le pargen

Cantang irnforred me “ha® e nas clserved a blacs Meor oo

Tlocrs of the garags ThroagroL. ne week and Be duos rol Delieve tno owner
¥

K¥ote BE+TO IS SR aNTs B o

G MR B R e
T DA PG WY e
- L £ WG s asElgred as S0 o= R e m=Bg s or QLT et arras
" Subritted By Officer, 1D r? Approving Officers Name 1D Page
MERCADO, JACQUELINE 11713 | DESMARAIS, DANIEL THOMAS 4840 1

NCD 500t Rev 03/13



- X

c10 Reported Date  c1: Time

03102018 | 16:30
reports in cur Larimere System, . learned -_et. RLv nd tre SI8 Unit had made contact
and arrested Aarcn on several druz and gun rela 1See revorts
autnored by Det. Rivera arnt Tet. Iowcs! ., mhen a =% thne MV I knew wasg
registered to Mr. Aaron which was suill jocated :n ine LGiH-fainls Farking Garage.
< was instructed to have the MN/V tcwed penuing investigation. The MV was Lowed by Coates
Towing to Stuarts Autonmotive secure tow yard. Tow sheet submitvtod.

¢

= Submitted By Officer, 1 D = Approving Oficers Name | D Fage
MERCADO, JACQUELINE 11713 | DESMARALS, DANIEL THOMAS 4640 2 END
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